
 
 

1 
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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

alakuló ülést követő üléséről 

 

 

 

Testületi ülés ideje: 2024. október 10. 

Testületi ülés helye: Kaposvár Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Kaposvár, Kossuth 

tér 1. I. emelet Díszterem 

 

 

Pult Név Voks Frakció 

14 Szita Károly polgármester 1 - 

30 Borhi Zsombor képviselő 1 - 

2 Bedő Kornél képviselő 1 - 

4 Bartalos Diána 1 - 

7 Kárpáti Tímea képviselő 1 - 

6 Herczeg Attila képviselő 1 - 

28 Dér Tamás képviselő 1 - 

15 Vörös Péter képviselő 1 - 

8 Nagy Attila képviselő 1 - 

3 Perlaki József képviselő 1 - 

9 dr. Pintér Rómeó képviselő 1 - 

31 dr. Szép Tamás képviselő 1 - 

10 Erdélyi Ákos Képviselő 1 - 

17 Battyányi Norbert képviselő 1 - 

13 Pintér Attila képviselő 1 - 

16 Dr. Nadrai Norbert József képviselő 1 - 

11 Horváth Ákos Ervin képviselő 1 - 

18 Kukuly Sándor Mihály képviselő 1 - 

 

 

 

Az ülésen megjelent képviselők és a meghívottak nevét a jegyzőkönyv 1. számú mellékleteként 

csatolt jelenléti ív tartalmazza. 

A meghívó a jegyzőkönyv 2. számú mellékleteként csatolva. 
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-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 

Szita Károly polgármester szeretettel köszöntött mindenkit, folytatták az alakuló ülést. 

Megállapította, hogy 18 képviselő közül 18 jelen van, így a Közgyűlés határozatképes, 

megkezdhetik a 2029-ig szóló mandátumot. Köszöntötte a kollégáit, a meghívott vendégeket és 

mindenkit, aki figyelemmel kíséri a közgyűlést.  

A napirendi pontok a kötelező kellékei a törvényi szabályozás által előírt napirendeknek.  

 

Kérte képviselőtársait, hogy a meghívóban jelzett napirendekről szavazzanak.  

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 6332   Száma: 24.10.10/0/0/A/KT 

Ideje: 2024 október 10 08:07  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület a napirendekről az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 17 100.00 94.44 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 17 100.00 94.44 

Nem szavazott 1   5.56 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

120/2024. (X. 10.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlése a kiküldött meghívó szerint elfogadta 

napirendjét. 

 

 

NAPIREND: 
 

1.) Előterjesztés a „VÁROSÉRT!” című várospolitikai célokat megfogalmazó 

programról 

Előterjesztő: Szita Károly polgármester 
 

2.) Előterjesztés a Közgyűlés és Szervei Szervezeti és Működési Szabályzatának 

megalkotásáról 

Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 

Közreműködő: dr. Csillag Gábor jegyző 
 

3.) Alpolgármesterek megválasztása (szóbeli) 

Előterjesztő: Szita Károly polgármester 

Közreműködő: dr. Csillag Gábor jegyző 
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4.) Előterjesztés a polgármester és az alpolgármesterek díjazásáról 

Előterjesztő: Szita Károly polgármester 

Közreműködő: dr. Gróf Regina irodavezető 
 

5.) Előterjesztés a polgármester jogviszonyával kapcsolatos munkáltatói intézkedésekről 

Előterjesztő: dr. Csillag Gábor jegyző 

Közreműködő: dr. Gróf Regina irodavezető 
 

6.) Előterjesztés a bizottságok, valamint a településrészi önkormányzatok elnökeinek és 

tagjainak megválasztásáról 

Előterjesztő: Szita Károly polgármester 

Közreműködő: dr. Csillag Gábor jegyző 

 

Szita Károly polgármester Tájékoztatta Közgyűlést, hogy a FIDESZ-KDNP írásban 

bejelentette a képviselőcsoport megalakítását. A frakció vezetőjének Herczeg Attila képviselő 

urat választották meg. 

 

-----1 Előterjesztés a „VÁROSÉRT!” című várospolitikai célokat megfogalmazó 

programról ----- 

 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 

Szita Károly polgármester „A mostani program alapja a 2019-ben elfogadott várospolitikai 

programunk. Szóbeli kiegészítésem lesz és szeretném Önöknek megvilágítani, hogy miről is 

kell szóljon egy várospolitikai program, mi az ami szerepel egy ilyen anyagban. Milyen ívet 

rajzoltunk fel önmagunknak hosszú évekkel ezelőtt. Hol tartunk ezen az íven, és mi az, amit 

kell tennünk annak érdekében, hogy 2030-ig reményeink szerint teljesüljön mindaz, amit az 

évtized végéig elfogadtunk. Az első várospolitikai programomat 1994-ben nyújtottam be és már 

akkor megtanultam, hogy egy program soha nem szólhat arról, hogy csak rövid távra teszi le az 

alapokat. Egy program nem szólhat arról, hogy csak az önkormányzati ciklust szolgálja, hanem 

mindig átívelőnek kell lennie évtizedeken keresztül. Ilyen volt az 1994-es is, és ilyen volt 

mindazon program, amit volt szerencsém az elmúlt évtizedekben Önök elé terjeszteni. Fogok 

is majd hozni példákat, hogy mi az, hogy hogy épült egyik a másikra, mi az, amibe levertük a 

cöveket 1994-ben és ez a cövek most ért be. Ugyanezt tettük a mögöttünk hagyott időszakban, 

és ha belegondolunk, hogy a mögöttünk hagyott harminc évben, nyugodt szívvel kijelenthetjük, 

hogy európai várost építettünk. Kaposvár ma már erős, és biztonságos várossá lett. A mögöttünk 

levő tíz év, ez 2014-ben kezdődött, az én számításaim szerint. A mögöttünk hagyott tíz 

esztendő, pedig a mögöttünk hagyott évszázad legeredményesebb évtizede volt. Ez a Modern 

Város Program, Németh István Program nevében testesült meg, amikor a gazdaságot 

fejlesztettük, amikor nagyon jelentős infrastruktúra hálózatokat alakítottunk ki. Ez azzal együtt 

is igaz Tisztelt Képviselő Urak és Hölgyek, hogy közös munkánk talán legnehezebb évei 

vannak mögöttünk. Nem volt olyan rég, gondoljanak csak bele, a 2020-as esztendőnek úgy 

indultunk neki, hogy fantasztikus évünk lesz és megkezdhetjük a 2019-ben elfogadott 2030-ig 

szóló várospolitikai programunknak a megvalósítását. Azonban a 2020-as esztendő az egy 

sorsfordító év volt, hiszen kitört a mögöttünk hagyott száz év járványa a koronavírus járvány, 

mely szinte leállította az egész világot. Ez a járvány – csak emlékeztetni szeretném Önöket – 

kétszer akkora sokkot okozott Kaposvárnak, mint a 2008-2009-es gazdasági világválság. Ebben 

az időszakban, mikor már úgy éreztük, hogy kezdtünk kijönni a gödörből 2019-et követően, 

csökkent a munkanélküliek száma, egyik pillanatról a másikra ez megugrott. Ezerrel több lett a 

munkanélküli fél év alatt Kaposváron ezen sokk következtében és onnét kellett 

visszakapaszkodnunk a mai állapotba. Ennél is volt talán egy még súlyosabb következménye a 
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covidnak, mert a legrombolóbb hatása abban volt, hogy megszüntette a közösségi életet. Ha 

optimista akarok lenni, akkor minimálisra szorította. Amikor végre kijöttünk ebből és letettük 

a maszkot és ismét találkozhattunk, egy újabb vészhelyzettel kellett szembenéznünk. Ez az 

újabb vészhelyzet a szomszédságunkban kitört háború volt. Ez hozta a maga bajait. Szerte 

Európában drasztikusan emelkedtek az energiaárak, nőtt az infláció és nehezebb lett 

mindenkinek ebben az időszakban is. Reagálni kellett erre a helyzetre is, és az egyik ilyen 

lehetőségünk az lett volna, hogy azt mondjuk, hogy felfüggesztjük a várospolitikai 

programunkat, mert ilyen indokolható veszélyhelyzetek vannak mögöttünk és vannak előttünk 

és most mást csinálunk. Behúzódzkodunk és berendezkedünk egy más világra. Akkor én azt 

javasoltam Önöknek, hogy ezt ne tegyük meg, mert a mögöttünk hagyott nehézségek sem 

feledtetik el a kitűzött céljainkat. Azért is tartom nagyon fontosnak, mert egy program nem csak 

úgy a levegőbe kell, hogy szóljon. Nem csak az utcát javítjuk, javítjuk a járdát, a csapadékvíz 

elvezető rendszert. Nyilvánvaló, ezt is tartalmazza, majd az éves költségvetésekre lebontva 

döntenek Önök arról, hogy mikor melyiket, mit csináljunk, attól függően, hogy mennyi lesz a 

rendelkezésre álló forrás. De kell, hogy rendelkezzen egy vízióval a program beterjesztő és a 

képviselőtestület is, amennyiben igent mond rá. Kell, hogy rendelkezzen egy jövőképpel, mert 

jövőkép nélkül nem lehet sikeres város építeni. Minden mai siker egy nagyon erős jövőképre 

épül, a jövőkép mögött pedig nagyon fontos és erős értékrend kell, hogy álljon. Ebben 

különbözőek vagyunk, és ezt készséggel elfogadom. Mert értékrend és értékrendet vállalók 

között különbség lehet. Az az értékrend, mely alapján 2019-ben és most 2024-ben is én 

beterjesztettem Önöknek a várospolitikai programot, az a családok tisztelete, az idősek 

megbecsülése, a munka és a tudás értékelése, a vallás, a rend, az erős lokálpatriotizmus, a 

közösség és a természettel való harmonikus együttélés. Ez a jövőkép egy nagyon erős hitre 

épül. Arra a meggyőződésre egyébként, hogy a lehetetlen számunkra nem létezik. Húzzunk egy 

vonalat, és nézzük meg, hogy mit is vállaltunk az évtized végére, meddig és hova juthat el 

Kaposvár. Itt se kerteltünk, világos célokban állapodtunk meg. Négy nagyon egyszerű, számon 

kérhető, világos célban. Ezekre épül a filozófiánk, ezekre épül minden egyes költségvetés is, 

amit évente beterjesztek Önök elé. Első. Érjük el a teljes foglalkoztatottságot és azt, hogy a 

kaposváriak keressenek többet. Legyünk többen. A családokat állítottuk a középpontba, hiszen 

ha nincs gyerek, akkor nincs jövő. Nagyon merész célkitűzésként megfogalmaztuk, hogy 

legyünk egészségesek. Elindítottuk útjára az Egészség 2030 várospolitikai programunkat. 

Célunk, hogy 2030-ra mi legyünk az ország egyik, ha nem a legegészségesebb városának a 

polgárai. Végül, de nem utolsósorban azt mondtuk, hogy energiafüggetlenséget tűzzünk ki 

célul. A legnagyobb mértékben függetlenítsük magunkat a vásárolt energiáktól és ezt megújuló 

energiákkal érjük el. Négy világos cél, erre kötöttünk szövetséget 2019-ben a városlakókkal és 

erről kötöttünk szövetséget 2024-ben is.  

Tisztelt Hölgyeim és Uraim! Néhány területen már most kiemelkedőek vagyunk, de még úgy 

látom, hogy a gazdasági összteljesítményünk alapján Kaposvár ma még csak feltörekvő város. 

Népességünket tekintve Magyarország 348 városából a 15. helyen vagyunk. Az egy főre jutó 

gazdasági összteljesítményük alapján az első húszban találhatjuk magunkat, megújuló energiák 

tekintetében Magyarországon mi kaposváriak az elsők között vagyunk, viszont az egészségi 

állapotunk szerint csupán a középmezőnyben találhatjuk magunkat, és a keresetek tekintetében 

is van még mit tennünk. Még mindig nem született annyi gyermek, amit szeretnénk, vagyis nem 

érhetjük be ennyivel, amennyit elértünk Tisztelt Hölgyeim és Uraim! De milyen körülmények 

között és milyen külső hatások által kell folytatnunk az előttünk levő esztendőknek a munkáját. 

Ugyanis a környezetünkben veszélyek vannak, amelyek ránk leselkednek. Ezek a járványok, 

kinyitják az újságot, nem találnak olyan lapot és olyan hetet, hogy ne írnának valamiről, hogy 

mi az újabb veszély, amely felénk közelít. Népvándorlás, migráció, a háború és a 

genderideológia. Ez az, amelyik kézzel fogható, működő és tapintható veszély, amely ránk 

kaposváriakra is leselkedik. Ebben a környezetben kell mindazt megtennünk, amit vállaltunk 
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2024-ben is. Ezek közül a járvány okozta negatív hatásokat már átéltük, és sajnos a saját 

bőrünkön is tapasztaltuk. A migráció okozta veszélyek is sajnos ismertek, csak a figyelmükbe 

szeretném ajánlani, az egy újabb fokozatot lépett. Mégpedig egy újabb fokozatot a tekintetben, 

hogy az izraeli-arab konfliktus most egyértelműen igazolta az illegális migrációval járó 

terrorizmus veszélyét. Ez itt van. Európában már itt van, Közép-Európában még nincs, de akkor 

is a környezetünket meghatározó veszélyforrásnak számít. Sajnos a háború által okozott károk 

sem ismeretlenek már számunkra. Mindez, ha nem lenne elég, azt hittem először ez még távol 

van, aztán amikor megnéztem a párizsi olimpia megnyitóját, akkor láttam, hogy Európa 

közepén már itt van az az ideológia, amely nyílt színre lépett. Ez azt mondatja velem, és azért 

is foglalkozom ezzel külön, hogy bizony fontos számunkra az, hogy megvédjük a 

gyermekeinket ezektől a káros, egészségromboló és jövőjüket meghatározó ideológiától. 

Magyarország döntött erről kettő esztendővel ezelőtt egy népszavazás keretén belül, amely 

elsöprő többséggel igent mondott, pontosabba nemet mondott erre és igent mondott a biztos 

jövőre.  

Tisztelt Hölgyeim és Uraim! Most is azt mondom, hogy mindezen veszélyek ellenére is, 

menjünk tovább azon az úton, amelyet eddig folytattunk és elkezdtünk, és fejezzük be 2030-

ba, próbáljuk meg elérni a kitűzött céljainkat! Nézzük a gazdaságot! Hol tartunk most, honnét 

indultunk, meddig fogunk eljutni az elkövetkező esztendőkben? Segély helyett munkát, annak 

ellenértékeként pedig bért kínálunk. 1994-ben balliberális kormánya volt ennek az országnak. 

Emlékszem arra, amikor Kaposváron felálltunk és azt mondtuk, amikor láttuk azokat az 

életerős, kigyúrt fiatalembereket, amikor rugdosták az ajtót és azt mondták, hogy segély kell, 

mert munka nincs, mi számukra azt mondtuk, hogy egészséges vagy, segély nincs, de munka 

van. Bevezettük az öt napos foglalkoztatást, nem segélyt adtunk ennek hozományaként, hanem 

munkabért, aztán ezt az öt napos foglalkoztatást felvittük tíz napra, ott se segélyt adtunk, hanem 

munkabért adtunk nekik. Sokan megszöktek a munkavégzés alól, de nekik se munkabér se 

segély nem járt, mert valamihez kötni kellett. Két ideológia ütközött ebben az időben 

egymással. Ez amiről én beszéltem, a piaci alapú és nemzeti, hogy a munka az elsődleges. A 

másik pedig a balliberális gazdaságpolitika, amely viszont azt mondta, hogy ad és nem kér 

cserébe semmit. Vagyis mi ezt megfordítottuk, azt mondtuk, hogy igenis ha lehetőséget tudunk 

biztosítani, márpedig kell a munka lehetősége, akkor a munkalehetőséget tessék választani, 

mert az visz előre bennünket. Vagyis hálót is adtunk a halfogáshoz. Nem azt, hogy úgy éljék le 

az emberek az életüket, hogy otthon vannak és havonta érkezik a segély. Nem lett volna 

hatékony. Eljutottunk most idáig. Ekkor tettük le a köveket, amiről és most beszéltem Önöknek. 

Elmehettünk volna egy másik irányba is, amit abban az időben Bokros Lajosék is folytattak. 

Ha körülnézek az arcokon, nem mindenki tud erre az időszakra emlékezni. Az elvonásokról a 

megszorításokról, tandíjról. Nem volt, aki megtermelje azokat a gazdasági javakat, amit 

szétosztani lehet. A közmunka programot se célként vezettük be. Önök támadták baloldalról a 

közmunkaprogramot, mindig mondták azt, hogy minek, meg alacsony a bér, meg miért nem 

fizetünk többet a közmunkásnak? A közmunkaprogramot eszközként vezettük be. Mi volt 

ennek a lényege: Azoknak a képviselőtársaimnak a figyelmébe szeretném ajánlani, akik esetleg 

már meggondolták magukat és azt mondják, hogy nekünk volt igazunk. Annak az volt a 

lényege, hogy aki közmunkás, munkalehetőséget kellett biztosítanunk. Egyébként a 2008-s 

2009-es gazdasági válságot Kaposváron is ezzel nyertük meg, szeretném Önöknek mondani. 

Azt mondjuk, hogy a válságot nem csupán túlélni akarjuk, hanem megyünk előre. Közmunka 

lehetőséget biztosítottunk embereknek annak érdekében, hogy a munkalehetőséget továbbra is 

meg tudják tartani, termeljenek és munkabért kaphassanak. Azt mondtuk a 

közmunkaprogramra, hogy munkabér, amit kapnak az több, mint a segély, de kevesebb, mint 

amit a piacon kereshetnek, ha elmész dolgozni. Miért fogalmaztuk meg? Mert ha csak 

ugyanannyi a közmunkabér, mint a segély, az ember azt mondja, hogy nem dolgozik, inkább 

otthon marad, hiszen ugyanannyit kap érte. És, hogy nem érte el a piaci munkabért, az azt 
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eredményezte, hogy most már nincs közmunkás. Lett munkahely, magasabb bérért keresett 

magának a piacon magának álláslehetőséget. Ezért mondtam Önöknek, hogy nem célként, 

hanem eszközként használjuk és az elsődleges célja azt volt, hogy a tartósan munkanélküli 

embereket vissza tudjuk vezetni a munka világába. Vagyis az a gazdaságpolitika, amit 

folytattunk és javaslom, hogy folytassunk az elkövetkező időszakban is, az piaci azért, mert a 

munkára épül. Minden lehetséges eszközzel a munkavállalásra, a munkahelyteremtésre és a 

tudás megszerzésére irányul. És nemzeti, mert nem fogadja el, hogy a külföldi az fontosabb, 

mint a magyar. Döntésképes és pragmatikus, nagy célokat mer a város elé tűzni, ennek elérése 

érdekében kész bátor döntéseket is hozni. Mint említettem Önöknek, a teljes foglalkoztatottság 

elérését tűztük ki célul. Kedves Hölgyek és Urak! Tíz esztendővel ezelőtt még hétezer volt a 

munkanélküli Kaposváron, ennyi volt a regisztrált álláskeresőknek a száma. Ezzel az országos 

átlag felett voltunk. Ma ezerkettőszáz fő alatt van ez a létszám. Hétezerről, amely tíz 

esztendővel ezelőtt volt lejöttünk ezerkettőszáz fő alá, amely az országos munkanélküliségi ráta 

alatt van Kaposváron. Ma mérjük az elmúlt harminc esztendő legalacsonyabb 

munkanélküliségét. Azonban ahhoz, hogy ez a gazdasági növekedés tartós tudjon lenni, a város 

gazdaságában egy struktúra és fokozatváltásra volt szükség és ezért indítottuk el Kaposvár XXI. 

századi újraiparosítási programját. Ha csak az ipart nézem Kaposváron, akkor az iparban 

foglalkoztatottak aránya az 22%. Minden efölötti foglalkoztatott nem az iparban dolgozik. 

Kereskedelemben, közszférában. A város működésében való részvétele a foglalkoztatási 

aránytól jóval magasabb 37-38% magáé az ipari, ha még kereskedelmet is hozzá teszem, akkor 

ez még több. Látszik, hogy ez az iparrész beleértve a gépipart és az élelmiszergazdaságot is – 

mert ez az a kettő, amelyik az újraiparosítási programunknak a zászlóshajója – határozza meg 

a városnak az életét. Muszáj volt újraiparosítani, hogy meg tudjuk termelni azokat a javakat, 

lehetőséget tudjunk kapni az erősebb ipartól ahhoz, hogy mindazt meg tudjuk valósítani, ami a 

köznek a javára szolgál. Működtetni a várost, működtetni óvodákat, működtetni bölcsődéket, 

zöldterületeket gondozni, közvilágítást javítani, és még sorolhatnám, ami a mindennapi életünk 

ebben a városban. Mit tettünk, amikor ezt meghirdettük. Csak megemlíteném, hogy 2023. 

elején indult Kaposváron a város ipartörténetének, Kaposvár ipartörténetének legjelentősebb 

beruházása. Ez a Keleti Ipari Parkban az üveggyár építése. Három új ipari parkot alakítunk 

azért, hogy ezt folytatni tudjuk. Annak érdekében, hogy az iparnak lehetőséget tudjunk 

biztosítani ahhoz, hogy itt települjön le. Az egyik ilyen az okosipari Tudományos Innovációs 

Ipari Park. Ez a Dombóvári úton van jobbra a sántosi csomópont előtt lesz. Öt hektár területet 

jelöltük ki ennek az ipari parknak. A kiviteli tervei készülnek, a terveket ez év december 31-ig 

kell elkészíteni a tervezőknek. A másik ipari parkunk a négy ütemben épülő Északi Ipari Park. 

A Kaposfüredi út, Jutai út, Raktár utca által határolt 170 hektáros terület. Itt is már megvan az 

első építkező. A Jiecang 23 hektáron lineáris motorokat gyártó gyárat húz fel. Ez lesz a 

logisztikai központja is a cégnek Európában itt Kaposváron. A harmadik ipari park pedig a 

füredi úton vele szemben levő terület, ahol szintén láthatják a Szabó Fogaskerék Kft-nek az új 

gyárát, amelynek a használatbavételi engedélye most folyik, és szerintem hamarosan költözni 

is fognak. Emellett még szándékunk az, hogy a Füredi út mellett egy maximum körülbelül 400 

hektár nagyságú területen – itt is több lépcsőben – iparfejlesztésre jelöljünk ki célterületeket. 

Erre azért van szükség, hogyha van, és van valami, akkor lehetőségként tudjuk ajánlani, hogy 

hova menjen. Még itt van mellettünk, nem a mi közigazgatási területünk, de bennünket nem 

hagyhat hidegen, sőt, szervesen tartozik hozzánk, hogy Taszáron is van hatszáz hektár a volt 

repülőtér területe, amely a Magyar Állam tulajdonában volt. Valószínűleg ott is ipar fog 

létesülni és az ott dolgozó emberek meg az életük jelentős része az csakúgy, mint most is a 

vidékről bejáróknak Kaposváron zajlik majd. Ez volt a gépipari része. Örömmel jelzem 

Önöknek Tisztelt Hölgyeim és Uraim, hogy az élelmiszergazdaságunk is elindult felfelé. 

Egyrészt gondolok itt a régi élelmiszeripari üzemeinkre, hisz a Ponekkerék is beadták az újabb 

fejlesztési kérelmüket. Az elmúlt években csarnokokat építettek. Ha a Kométa felé járnak, 
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akkor láthatják, hogy elkezdődött annak a negyvenmilliárd forint értékű programnak, 

beruházásnak a megvalósítása, amelynek eredményeként a húsüzemünk Közép-Európa egyik 

meghatározó üzeme lesz. A bontást csinálják és a következő hónapban már a talajmunkákhoz 

jutnak. Erre persze egy újabb kihívás is jelentkezik előttünk, hogy ehhez kell igazítanunk a 

város belső közlekedését is. Mert ez csak úgy nem megy magától. Annyit látni, kell, hogy ma 

az iparban 54-56%-ban vidékről járnak be dolgozni emberek. Vidéki munkaerő az, amely az 

iparban dolgozóknak a zömét, a kaposvári foglalkoztatóknak a zömét meghatározza. Itt bent 

élnek, ide jönnek dolgozni, ide hozzák óvodába, iskolába a gyerekeiket, itt vásárolnak be, aztán 

hazamennek aludni. Ez a struktúra kezd kialakulni ma már Magyarországon és Kaposváron és 

környékén is. A belső közlekedést is hozzá kell állítani. Egyébként a déli irányból, északról is, 

de nem annyian jönnek be dolgozni Kaposvárra emberek. A városnak a belső struktúráját is át 

kell alakítani ott, ahol az ipari csomópontok vannak. Ennek érdekében például a Kométa, a 

Cukorgyár, a Cargill területének jobb megközelíthetősége érdekében a 610-es úton közúti 

felüljárót építünk a vasút felett. Ennek az egyeztetési munkálatai elkezdődtek. Ezen túlmenően 

folytatjuk azt a programunkat, ami a régi ipartelepeknek a megújítását szolgálják. 

Emlékezzenek a volt SÁÉV-telepre, amit megújítottunk, emlékezzenek csak a Raktár utcára, 

amit szintén megújítottunk. Most kettő ilyen iparterület van, amit szándékunkban áll 

megújítani. Az egyik a Nyár utca. Ez a volt IKV-ház és annak a környéke, a másik pedig a Pécsi 

utcában levő iparterületek. Ennek a rehabilitációját kell elvégezni. No de kik is jönnek hozzánk 

dolgozni? Kik is jönnek hozzánk iparterület ügyben? Kik is akarnak nálunk vállalkozni? Nem 

csupán Kaposváron, hanem Európában és Magyarországon. A mögöttünk hagyott években, ha 

olvastak tanulmányokat, akkor szerintem Önök is meg fogják erősíteni azt, hogy egy új 

világrend van kialakulóban. Teljesen átrajzolódott a glóbuszunknak a gazdasági térképe. A 

világnak az erőegyensúlya felbomlott. Eddig megvolt az Amerikai Egyesült Államok, aztán jött 

Európa az Amerikai Egyesült Államokat követően kiváló pozícióban és az utóbbi időszakban 

csatlakozott fel a kelet például Kína gazdasága is. Azt, hogy a világ erőegyensúlya felbomlott, 

az elsősorban köszönhető Kínának. Már Napóleon megmondta – és ez félelme a nyugati 

világnak – hogy hagyjátok Kínát aludni, mert amikor felébred, megrázza a világot. Nos, ezt 

éljük át Hölgyeim és Uraim! Sajnos, ami szintén látszik, hogy az európai gazdaság gyengül. 

Érdemes elolvasni ezeket az elemzéseket. Európa sajnos gyengülő elemet fog betölteni, mint 

eddig és ez nem jó számunkra sem. Ha a német gazdaság gyengül – márpedig gyengül – az nem 

jó a magyaroknak, ha az Európai Unió gazdaságának nincsenek meg azok a zászlóshajói, mint 

ami Németország és Franciaország, az rossz egész Európának és sajnos ebből a rangsorból 

esünk vissza. Egy elemzés mondja azt, hogy négy európai ország van benn jelen pillanatban az 

évtized végéig. A négyből három ki fog esni, és most még előkelő negyedik helyen szereplő 

Németország is a tizedik vagy még azon kívüli helyekre fog zuhanni. Ezek a prognózisok, 

amelyeket jeleznek. És erre kell egy válasz. Itt sajnos az Egyesült Államok és a Nyugat is 

blokkosodni akar, és nekünk az az érdekünk, hogy kereskedjünk azokkal, akik Kaposvár 

számára hasznot hoznak. Nagyon fontos, amit most mondok, akik Kaposváriak számára 

hasznot hoznak. Munkahelyet biztosítanak, munkabért adnak, és magas hozzáértő tudást 

hoznak ide annak érdekében, hogy ez kihasson a város egészére. Megtanuljuk a legmodernebb 

technológiákat, a legmodernebb technikákat és ezeket alkalmazzuk. Jöjjenek, ezeket várjuk és 

ezeket szeretettel várjuk, mert a kaposváriaknak hasznot hoznak és segítik az életünket. A 

befektetőknek a zöme az Keletről érkezik. Most is van Borhi alpolgármester úrra nézek, 

legalább nyolc érdeklődés. Münchenben járt alpolgármester úr egy gazdasági világvásárban. 

Kaposvárt mutatta meg. Három nagyváros vett ezen részt a Nemzeti Befektetési Ügynökség 

koordinálásával. Pécs, Kaposvár és Debrecen mutatkozott be. Kimentünk erre a világra is, 

tavaly voltunk először talán Franciaországban. Nem működik most már máshogy. 

Alpolgármester úr beszámol majd, hogy miket tapasztalt. Mindezek eredményeként, az 

újraiparosítás törekvésének az eredményeként is magasabb életszínvonalú Kaposvárnak kell 
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létrejönni. Ez a célja ennek. Viszont, hogy ezt meg tudjuk csinálni, jól képzett szakemberekre 

is szükség van. Ezért indítottuk el útjára a felsőfokú képzésben a mérnökképzést. Mielőtt erről 

kicsit szólnék megint csak szeretnék visszautalni tanulságokként. Vannak itt Önök között 

olyanok, akik ellendrukkerei voltak annak, hogy az Óbudai Egyetem elindítsa a 

villamosmérnök képzést Kaposváron. Az Önök liberális megmondó emberei írtak is erről, és 

kajánkodtak, amikor csak négy jelentkező volt. Örök életre hálásak lehetünk annak, hogy az 

Óbudai Egyetem elindította Kaposváron a mérnökképzést, mégpedig a villamosmérnök 

képzést. Volt hozzá bátorsága, energiája, hogy ez meghonosodjon. Mert akár hiszik, akár nem, 

ennek folyománya most már a gépészmérnök képzés. Akkor még nem voltunk MATE, amikor 

elindult ez az egész folyamat. Aztán bejött a MATE, itt van a villamosmérnök képzés, a MATE-

ban partnert találtunk ebbe kérés nélkül is, hogy honosítsa a gépészmérnök képzést is, ami 

Gödöllőn már működött, kiválóan működik, és a főigazgató úrnak a hathatós segítsége, hogy 

elindítottuk az élelmiszeripari mérnök képzést is. És még vannak terveink. Sok minden, ami 

szükségeltetik ahhoz, hogy az iparban felsőfokú mérnöki végzettséget adó képzéseket indítsunk 

annak érdekében, hogy ki tudjuk szolgálni azt a tudást, az iparnak át tudjuk adni, amit itt 

megtermelünk. Ez önmagába kevés lenne, mert szakmunkásokra is szükség van, ezért alakult 

át a szakképzésünk is, és ezért a Dél-Dunántúl egyik legnagyobb szakképző intézménye a mi 

szakképzési központunk. Mint mondtam, a bérek tekintetében is előrébb kell érnünk. A 

célszalag még odébb van, de ezek a folyamatok fogják előre és felfelé vinni ezt is, mert a 

kaposváriaknak többet kell keresniük, magasabb kell, hogy legyen a fizetésük. Nekünk 

szükségünk van egy 2x2 sávos útra, ami összeköt bennünket az M7-essel. 2003-at írunk, 

Medgyesi Péter és Gyurcsány Ferenc volt akkor a kormányfő ebben az időszakban. 

Kaposvárnak volt három baloldali minisztere ebben az időszakban. Lamperth Mónika, 

Suchman Tamás és Kolber István. Az ember azt mondta, hogy akkor, amikor egy ilyen álmot 

átgondol magában, hogy de jó lenne, mert amikor megnézem Győrt, Székesfehérvárt, 

megnézem Debrecent, megnézem Nyíregyházát, Kecskemétet, Tatabányát, öt vagy hat várost 

soroltam fel. Kristálytisztán látszott, hogy az utak a jövőbe vezetnek. Ahol van megfelelő 

infrastruktúra, ahol van megfelelő közúti összeköttetés, abban a városban meghonosodik az ipar 

és száguld felfelé, mint a rakéta. Mi pedig itt vagyunk középen a senki földjén. Ide is csak ide 

kellett jönni, innét meg hova menjenek, mert nem volt megfelelő úthálózatunk, hogy ezt a 

lehetőséget biztosítani tudjuk. 2003-ban kértük ezt a lehetőséget, amit nem kaptunk meg, de 

kitartottunk mellette, akkor vertük le ezt a cöveket, tudtuk, hogy előbb-utóbb meg fog valósulni. 

Tudtuk, hogy el fog jönni az az idő, amikor segítő kezekre fogunk találni és nem leszünk 

magunkra hagyva, hanem átlátják mások is, hogy nekünk erre szükségünk van. Így épült meg 

az 2x2 sávos gyorsforgalmi utunk, amely összeköt bennünket az M7-es autópályával. Ezért kell 

folytatnunk egyébként. Ennek a programnak a végeként kell folytatnunk az M7-es M6-ossal 

való összekötését a 67-es úton keresztül egészen Szigetvár irányáig, mely szintén 2x2 sávos 

lesz. Itt van a régi vágyunk, amiről már régóta beszéltünk, az M6-os út, de ez 2030-ig biztosan 

nem fog elkészülni, nem fog megvalósulni. De mégis azt mondom, hogy foglalkozzunk vele, 

mert stratégiai szempontból a nyugat-keleti összeköttetés Magyarországon belül, amely érinti 

Kaposvárt is, mert szükségünk lesz erre az útra. Előbb a 67-es, aztán ez. Ez a sorrend, mert 

látom az előkészítettséget. Mielőtt 2029-ben azt kérdeznék tőlem, hogy az hol az M9-es, 

valószínűleg azt fogom mondani, hogy rajzasztalon még. Akkor is fontos stratégiailag 

levernünk ezt a cöveket. Bérek tekintetében pedig a célunk az, hogy a hazai nagyvárosok 

bérének első feléhez tartozzunk. Ez is egy kézzelfogható, számon kérhető célkitűzés. Nézzünk 

meg egy másik ágazatot. Tisztelt Képviselő Hölgyek és Urak! Ezt a gazdasághoz szoktuk 

sorolni, oda is kell, hogy tartozzon, az a turizmus. Ebből a város soha nem fog megélni. Vannak 

olyan városok, ahol nincs ipar, viszont van olyan erős fekvésük, és van olyan erős, turisztikai 

élményeket is nyújtó attrakciójuk, amelyek gyakorlatilag vezető gazdasági ágazatként tartja el 

a várost, maga a turizmus. Ebből mi soha nem fogunk megélni, de természetesen nem az a cél, 
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hogy leragadjunk annál a 15-20 millió forintnál, ami idegenforgalmi adóként befolyik hozzánk, 

hanem ennél azért többet szeretnénk, és többet is akarunk. A turizmust nemcsak emiatt tekintem 

úgy, ami jó turistának, az jó nekünk is városnak. Amiért jönne ide, ami szép, és amit érdemes 

megnézni, azt elsősorban nem a turistának építjük, hanem magunknak, azzal a szándékkal és 

azzal a tudattal, hogy ajánljuk kifelé. Sajnos a járvány itt is egy óriási törést okozott. 2020-ban 

és 22-ben, amikor az orosz-ukrán háború kirobbant, meglátszott a vendégéjszakák számán. 

Covid előtt, még 2019-ben 86 ezer vendégéjszakánk volt, ez a koronavírus járvány alatt lement 

40 ezer vendégéjszakára. 2022-ben, amikor már kezdtünk kicsit kijönni a gödörből, akkor jött 

a háború, és olyan mélypontra lökött bennünket, a turizmus, hisz bezártak a szállás férőhelyek. 

Olyan magas volt az energiaköltségek, hogy bezártak a szálláshelyek, nem utaztak az emberek. 

Újból zuhant a vendégéjszakák száma, most kezdjük elérni a covid előtti számokat 83 ezer volt 

a vendégéjszakáknak a száma. Erre is tudatosan készültünk, hogy ezeket az attrakciókat, ami 

nekünk jó, és szeretnénk használni, a turistáknak is tudjuk ajánlani, ehhez viszont ki kell 

építenünk, meg kell újítanunk. Ilyen a Deseda kerékpárút, Fekete István Látogatóközpont, 

vízitúra út, csónakház, a megújult strand várja a vendégeket, a Desedai arborétumban új híd. 

2025-ben örömmel jelentem Önöknek, hogy átadhatjuk majd a kempinget is. Egy új 

négycsillagos kemping fog a Desedán a volt Siótour kemping helyén megépülni, amely szintén 

szolgálhat bennünket. Elsősorban a kaposvári fiatalokat és gyerekeket, mert táborokat is 

szeretnénk ott szervezni, meg a hozzánk látogatókat, a természet szerelmeseit, akik szeretik a 

strandot. Ennek érdekében fejlesztjük a desedai strandot is. Nem mondunk le a szállodánkról 

sem, amit a Virágfürdő mellé akarunk építeni, mert kevés a minőségi szállás férőhely 

Kaposváron. Muszáj megcsinálnunk, csak elvitte azt a 18 milliárd forintot, amibe kerül ennek 

az építése, elvitte a covid meg a háború. Ezt majd vissza kell szereznünk annak érdekében, hogy 

meg tudjuk építeni. Aztán ugyanezen körhöz tartozik az a nagyon erős városrehabilitációs 

program is, amelyet végrehajtottunk, amely miatt csodálják is vizuálisan ezt a várost. Remélem, 

hogy szívesen beszélnek Önök is róla, mert én nagyon szívesen. Amikor elolvastam, és 

összeraktam ezt a listát, hogy mit is csináltunk, milyen épületeket hoztuk rendbe és újítottunk 

fel, milyen tereket alakítottunk ki, magam is elcsodálkoztam rajta. Nagyboldogasszony 

Székesegyház, Csiky Gergely Színház, Levéltár épületét újítottuk, a volt MÁV internátust a 

Németh I. fasorban, a bőrgyógyászat épülete is megújult, az egykori fertőzőből Polgárok Háza 

lett, a volt kórházi kápolnából Bábszíntér lett, a városban új park nyílt a Vaszary-park. Aztán 

elkezdtük a Donnert is, a Donner felújításának, megújítottuk a donneri könyvtárat, itt most a 

polgárőrség van, az egykori ABC épülete is megújult, új tetőt kapott, a templom előtti tér is 

megújult. Aztán a Cseri park is felújításra került. El fogjuk kezdeni a lakótelepeinknek a 

felújítását, mégpedig a közterületi felújításokkal. Útfejlesztésekkel is, ami nagyon fontos, hogy 

kialakult a közlekedési központ, belenyúltunk a város közlekedésének a vérkeringésébe, 

leengedett sorompó már nincs a Béla király utcába, mert ott nem lehet közlekedni. Felüljárót 

építettünk, hogy lehessen közlekedni. Folytatjuk ezt a munkát a veszélyes csomópontok 

felszámolásával, amely szintén még az iparon belüli úthálózathoz is tartozott. Új körforgalmat 

építettünk a Baross G. utcában, a Csík F. sétányt összekötöttük a Béla király utcával. A 

Hajnóczy utcában meg lesz valósítva a közúti közlekedés biztonságosabbá tétele. A Hársfa-Fő 

u.- Virág u-i csomópontban is vagy közlekedési irányítólámpák, vagy körforgalom fogja 

biztosítani a szükséges biztonságos közlekedést. És itt vagyunk a vasútnál, mely azért fontos 

számunkra, mert itt is sikerült eredményeket elérnünk, mert hét közben már két óránként indul 

vonat a fővárosba, de probléma, hogy még az új átszállással 2 óra, 37 perc, átszállás nélkül 

pedig három óra a közlekedés. Szeretnék megállni egy pillanatra, mert elkezdte a MÁV az új 

vasúti megálló tervezését, amely az Egyetemen fog megállni. Ezt én kértem, mégpedig azért, 

mert az egyetemisták csak turisták Kaposváron. Kinn vannak a Dénesmajorban, ott jól érzik 

magukat. Hiányoznak a Kossuth térről. Rektor úrral és főigazgató úrral megállapodtunk, ha 

kell, akkor céljáratokat indítunk, hogy az egyetemi hallgatók szerves részei legyenek a 
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kaposvári életnek, ami nem Toponárból áll, hanem itt bent a városban is. Ha ott sikerül egy 

megállót építeni, akkor hat perc alatt bent vannak a városban. Ezt csak akkor van értelme 

megcsinálni, ha használni is fogják az emberek. Ebben kérem továbbra is a támogatást. Ennyit 

a gazdaságról. Értünk el eredményeket, az út még hosszú, azonban a gazdaságon belül is vannak 

olyan területek, például a foglalkoztatottság, a teljes foglalkoztatottság, ahol már látszik az 

alagút vége. Ez vezéreljen bennünket akkor, amikor megyünk tovább ezen az úton. Legyünk 

többen. Ez volt a második olyan pontunk, amelyet fontosnak tartok megemlíteni Önöknek. 

Hiszen ha nincs gyermek, akkor nincs jövő. Általában a városi programok nem nagyon 

tartalmaznak, ilyen pontokat, de mégis meghatározónak tartom az életünkben, mert akkor 

amikor itt vagyunk mi politikusok, bent ülünk a város képviselőtestületében, nem lehet tőlünk 

idegen az sem, hogy mi lesz harminc év múlva Kaposváron. Muszáj foglalkoznunk azzal, hogy 

egy mostani döntésünknek harminc év múlva lesz eredménye. Akik eközben most beszélgettek, 

ennek a jelentőségét nem érzik át. Nem is érdemes akkor azzal foglalkozni. Nekünk viszont 

igen. Tisztelt Hölgyeim és Uraim! Azért érdemes foglalkoznunk, mert felelősséggel tartozunk 

a harminc év múlva Kaposváron élők irányában is a mostani döntéseinkkel. Nemcsak a máért, 

és nemcsak a holnapért. A holnaputánért. Aki csak a mának él, az ne legyen benne a 

képviselőtestületben. Nem tud jó döntéseket hozni, a holnaputánnal is foglalkoznunk kell, mert 

bizony rákényszerít bennünket az élet. Azt szeretnénk elérni, hogy az évtized végére legalább 

annyian szülessenek Kaposváron, mint ahányan életkoruk által itt hagynak bennünket. Nem 

olyan egyszerű, kimondani könnyű, de akkor is muszáj valamilyen célt kitűznünk magunk elé, 

mert két demográfusnak a véleményét hadd osszam meg Önökkel. Kopp Mária szerint a fiatal 

nők két-három gyermeket szeretnének. Bende József demográfus úgy árnyalja ezt a képet, hogy 

a nők 5%-a a karrier és a korlátok nélküli életet választja magának. 70%-uk megteremti a 

gyermek és a munka egyensúlyát, míg csupán 25%-kuk az, aki gyermekeket a karrier elé 

sorolja. Ha ezt megnézzük, és lefordítjuk magunknak, az első csoportból, az 5%-ból 

egyértelműen nem lesz gyerek. A második csoport a 70% meg fog állni egy gyermeknél, a 

harmadik 25%-os csoport az, ahol esetleg kettő, három, vagy még annál több gyermek születik. 

Az ún. gyermeknevelési rátával mérik hogyan alakul a népesedés egy-egy térségben. Ez 1,2% 

volt Magyarországon. 1,5%-ra a Kormány családtámogatási rendszere segítségével sikerült ezt 

felvinni erre a szintre. Tisztelt Hölgyeim és Uraim! 2,1%-nak kell lennie, hogy ne csökkenjen, 

ebből is látszik, hogy nagy bajban vagyunk e tekintetben. Az engem nem vígasztal, hogy mások 

is, nem vígasztal, hogy Európa még nagyobb bajban van. Nekünk itt kell törekednünk annak 

érdekében, hogy itt jobb legyen. Ezért lett a családpolitika várospolitikánk egyik meghatározó 

része. Azért az jó hír, hogy az elmúlt évek intézkedései elmozdítottak bennünket, mert tavaly 

több kisgyermek született, mint tíz esztendővel ezelőtt, 442 kisgyermek. Sajnos még mindig 

többen hagynak itt bennünket, mint ahány gyermek születik. De még annak is örülhetünk, hogy 

a tavalyi évben kevesen hagytak itt bennünket, kevesebben haltak meg, mint az azt megelőző 

években. Ez így egymásra épülő, összetett program, amit figyelnünk kell. Hál Isten a Magyar 

Kormány családpolitikája a világon egyedülálló. Nekünk az a dolgunk, hogy ezt kiegészítsük. 

Tegyük hozzá, hogy nem kell újat kitalálni, tegyük hozzá azt, amibe erőnk és lehetőségünk volt, 

és a Kormány családtámogatási rendszerét egészítsük ki. Ennek a lényege, hogy megkönnyítsük 

a gyermekvállalást. Azt tudjuk már, hogy mi motiválja a gyermekvállalást a családoknál. 

Motiválja egyrészt az önálló otthon, motiválja a munkahely, motiválja a település hangulata. 

Ha ezzel a hárommal elégedett, akkor kedvet érez ahhoz, hogy családot tervezzen és családot 

alapítson. A munkáról már beszéltem. Nyilvánvaló, hogy kell egy biztonságos munkahely, erről 

már szóltam. Az otthon tekintetében pedig két dolgot említenék meg Önöknek. Megduplázzuk 

a lakás- és telekvásárlás támogatását. Négymillió forint is elnyerhető már, másrészről pedig a 

fiatal pároknak újabb fecskeházat jelölünk ki. Harminc van és tizet fogunk most kijelölni, s 

egész addig folytatjuk, amíg igény van részükről, hogy otthon- és családalapítás céljából is az 

első lépést megtehessék. A település hangulata pedig magáért beszél. Nagyot léptünk előre. 



 
 

11 
 

Három új bölcsőde is épült. Mi építettünk, a reformátusok és az evangélikusok is. Épült új 

óvoda is, a katolikusok építették meg a második óvodájukat. Az általános iskolák épületei a 

miénk, itt elkezdtünk egy iskolafelújítási programot. Kezdtük a Zrínyivel. Ez a program is 

egymásra épült. Folytattuk a Honvéd utcával, folytatjuk a Kisfaludyval, folytatjuk a 

Gárdonyival, folytatjuk azzal, hogy négy iskolaudvart építünk ebben az esztendőben. 

Pontosabban kezdjük felépíteni. És fenntartjuk az adómentességet a nagycsaládosoknak, amely 

arról szól, hogy tíz évig nem kell kommunális adót fizetniük. Mindezeket a pontokat, amelyeket 

eddig működtettük, működtetni fogjuk. Ezt javaslom Önöknek és egészítsük ki, mint például 

mondtam Önöknek a telekvásárlás, lakásépítési, otthonteremtési támogatást duplázzuk meg. A 

hangulathoz tartoznak a játszóterek. Ötöt építettünk és újabbakat fogunk építeni. A kisebb 

korosztály után menjünk át a nagyobb korosztályra, az idősebb korosztályra egy pillanatig, mert 

amikor megemlítettem Önöknek az idősek tiszteletét. Nyilvánvaló ez felelősségünk a múltnak, 

felelősségünk édesanyánk, édesapánk a szüleink irányába is. Felelősségünk az én 

korosztályomnak az unokáink irányába is, ami előttünk van. Bevezettük az egészségügyi 

segélyhívó rendszert. Örömmel mondom Önöknek, hogy a Gondosóra Program sikeres, ötezer 

kaposvári igénylője van már ennek a programnak. Ez az egészségvédő, biztonságot adó óra, 

amely lehetőséget biztosít arra, ha baj van, akkor azon keresztül jelezhetnek és segíteni tudnak. 

Kaposváron 356 idős embert tudnak befogadni, de szükség lesz vagy magánberuházásba, vagy 

városi segítséggel valószínű férőhely bővítésekre is és idősotthonok építésére is.  

Tisztelt Hölgyeim és Uraim! 

Az egyik legnehezebb feladat az, ami előttünk áll, és ez a feladat mert, ami az erős családokat 

a demográfiai mélypontról való kikerülésünket jelenti, az nem fog menni egyik napról a 

másikra. De akkor, amikor ez a program készült, akkor azt mondtam, hogyha nem kezdjük el, 

akkor soha nem is érünk el semmi eredményt. Ez nem olyan, mint hogy a polgármestert 

újraválasztják. Ez szívből jön, az ember belső akaratából és a belső felelősségérzetéből 

fogalmazódik meg, hogy bizony ilyenre is szükség van, mint ahogy a következőre is az 

egészségre. Ez se olyan, mint, hogy az ember azért csinálja, hogy képviselő lehessen majd öt 

év múlva is vagy polgármester lehessen. Soha nem így éltem az életemet, soha nem. Sajnálom. 

Volt elképzelés, vízió, abba az irányba mentem. Ez nem olyan, hogy megépítek egy utat és jó, 

jól néz ki, meg látszik. Mint ahogy egy szemétfeldolgozó építéséért se választják újra a 

polgármestert. Csak az számít, hogy vigyék el a háza elől a szemetet. Azt, hogy hova kerül, 

meg mi történik, az sajnos az emberek egy részét nem érdekli. Érdekel minket, mert mi ebben 

élünk. Ilyen az egészség is, mert alapvetően belülről jön. Építettünk már mindent. Az évszázad 

építkezései folytak Kaposváron, átalakítottuk a várost. Mégis azt javasoltam 2019-be is, hogy 

vágjuk a fejszénket egy merészebbe, amelynek a fő célja az, hogy legyünk egészségesek, hogy 

tovább élhessünk, hogy a kicsik úgy nőjenek fel, hogy hosszú életet éljenek, meg a mi 

korosztályunk is erőben és boldogságban tudjon élni. És mindez azért született meg, mert 

megnéztem az egészségügyi mutatóinkat 2019. előtt, amikor az program első részét 

beterjesztettem Önöknek. Azok viszont gyalázatosak voltak. A vezető megbetegedéseket 

tekintve a középmezőnybe vagy az alatt volt a kaposváriak egészsége. Elkezdtünk vele 

foglalkozni, hogy milyen eszközökkel lehetne ezen segíteni. Egyik falból a másikba ütköztünk, 

de azért mégis áttörtük és megalkottuk a kaposvári egészségprogramunkat. Azért, mert ez egy 

nagyon széles program. Azon belül is kettő dolgot szeretnék kiemelni. Azt mondják a doktorok 

és a hozzáértők, hogy a vezető megbetegedések megelőzhetőek rendszeres szűrővizsgálatokkal, 

és rendszeres mozgással, illetve ha már baj van, akkor az a baj nagyon nagymértékben 

csökkenthető szűréssel, illetve mozgással. Mi a helyzet Kaposváron? Nem szeretünk 

szűrővizsgálatra járni és nem szeretünk mozogni. Ebbe a kettőbe kell változtatni. Ezen az úton 

indultunk el az előttünk álló esztendőben, mert a legfontosabb célunk a kaposváriak 

egészségének megóvása és a gondolkodásunk fókuszába való állítása volt. Vagyis megalkottuk 

a programot, tudjuk, hogy mit kell tenni. Nem véletlenül alakítottuk ki a Polgárok Házát Tisztelt 
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Hölgyek és Urak! Nem véletlenül hoztuk létre a Polgárok Házába az egészségpontunkat. Azért, 

hogy ne kelljen bemenni a kórházba egészségszűrésekre, hanem, hogy oda is be lehessen menni. 

A kórházi kollegáknak is köszönöm, hogy nagyon jól működik. Ezért is újítottuk meg a 

szülészetünket is. Az évtized végéig valamennyi rossz állapotú kaposvári orvosi rendelő meg 

fog újulni. Ennek érdekében álltunk neki azoknak a programoknak, amelyek a mozgás 

lehetőségét is biztosítják. Új sportlétesítmények is ennek érdekében készültek. Persze játszik 

ott a röplabda, meg a kosárlabda csapat. Meg futballoznak a műfüves pályán a Rákóczi is meg 

más is. Ezért építettük meg a biciklis pumpapályát. Talán már meggondolták azok, akik 

állandóan fúrják és támadják. Miért visszük el ingyen korcsolyázni, meg úszni a gyereket. Nem 

azért, hogy világbajnok legyen belőle, nem azért, hogy Milák Kristóf legyen belőle. Miért van 

a Sportiskolánknak nyolc szakosztálya? Van egy szűk réteg, akiből élsportolót nevelünk, de a 

nagy tömeg azért van ott, és azért visszük oda, hogy már gyerekkorban szerettessük meg vele 

a mozgás élményét. Így nőjön fel, így legyen felnőtt és így is öregedjen meg. Ezzel a tudattal. 

Ezt belátják, hogy nem megy egyik napról a másikra. Azt is belátják talán, ha nem csináljuk, 

akkor nem lesz jobb.  

Tisztelt Hölgyeim és Uraim! Ez a program új lendületet fog most kapni. Infrastruktúrájában is, 

pénzügyileg is és személyében is, ugyanis Dér Tamás képviselő urat kértem meg arra, hogy 

koordinálja ezt az a programot és ne alpolgármesterként segítse az elkövetkező esztendőkbe a 

munkánkat, hanem csak erre fókuszáljon polgármesteri megbízottként még nagyobb elánnal, 

most már talán nem fenyegetve még egy világjárvány, és talán előbb-utóbb vége lesz a 

háborúnak is. Legyünk tele fiatalokkal, idősekkel, akik fontosnak érzik önmaguk számára is az 

egészséget és tesznek is érte. A betegség soha nem a kórházban kezdődik, hanem belülről, és 

utána mehetünk a kórházba. Ez összefügg a város népesedésével is. Alpolgármester úr ezt 

elvállalta, nagyon szépen köszönöm neki, hogy ezt csinálni fogja. A pumpapálya mellett még 

a kortalan tornát, a kerékpározást és a tekergőt szerettem volna megemlíteni.  

Tisztelt Hölgyeim és Uraim! 1994-ben még nem foglalkoztunk az energiával. 1994-98. között 

csak egyetlenegy dolog verte ki a biztosítékot. Mégpedig az, amikor Horn Gyula kormánya 

eladta a gáz- és a villany közmű hálózatunkat lámpástól, vezetékestől, mindentől mégpedig 

külföldi tulajdonba. Ez volt az az időszak, amikor éreztük, hogy ebből baj lesz. Éreztük, hogy 

baj lesz, ha magyar kontroll nem lesz fölötte. Meg is lett a baj, és az energiafüggetlenség 

irányába való törekvésünket csak megerősítette a háború által okozott energiaválság. Volt, 

amikor 16-szorosára ment fel az energia ára. Tizenhatszorosára ment fel a távfűtés költsége. A 

legnagyobb problémánk ez, és Európa egyik legnagyobb problémája is ez. Lesz elég gáz, 

amivel télre be tudunk fűteni, s ezért mennyit kell majd fizetnünk. Mennyibe kerül a 

közvilágítás, óvódáink, iskoláink, sport- és kulturális létesítményeink energiaköltsége. Nyitva 

tudjuk-e őket tartani, vagy be kell őket megint zárni, mert nem lesz annyi pénzünk, hogy a 

megnövekedett energiaköltséget kifizessük. Na ezekre a kérdésekre kell válaszolni. Ezekre a 

kérdésekre a választ megtaláltuk, ez pedig az energiafüggetlenség irányába való törekvésünk, 

amit elkezdtünk. Szerintem nagyon jó úton haladunk e felé és az ehhez szükséges infrastruktúrát 

kell kiépíteni. Ugyanis mindennapi biztonságunkat nagymértékben meghatározza az, hogy 

milyen energiapolitikát folytatunk. Ezért azt javaslom Önöknek, hogy olyan Kaposvárt 

építsünk, amely a lehető legnagyobb mértékben képes lesz saját erőforrásaira támaszkodni. 

Ezért kell diverzifikálnunk az energiaellátást, mert azzal növekszik a biztonságunk, csökken a 

kiszolgáltatottságunk és a megújuló energia használatával a klímavédelmi szempontoknak is 

eleget tudunk tenni. Ezt a hármas célt szolgálja mindaz, amiről beszéltem. Viszont egy olyan 

energiapolitikát szabad csak kiépítenünk és kialakítanunk, amely garantálja az ellátást és az 

ellátás biztonságát biztosítja, kiszámítható és a megbízható árakat és a természeti környezettel 

való együttélést. Ezek a megújuló energiák ezért vannak napelemek már az intézményeink 

területein, 60%-kal csökkent a villamosenergia költsége óvodáinknak, iskoláinknak, 

intézményeinknek, amelyeknek napelemmel tudtuk már biztosítani az elektromos áram igényét. 
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Ezért cseréltük le a gázzal járó buszainkat biogázzal járókra, most elektromos buszokat fogunk 

vásárolni, hogy még egy nagyot ugorjunk előre – igaz, hogy most hidrogénbuszt próbálunk ki 

Kaposváron – nézzék csak meg, ami megítélésem szerint majd a 2030-2040-es évek jövője lesz, 

ugyanis nincs még üzemanyag. Lehet hidrogénnel közlekedő buszt venni, de nincs hol tankolni. 

Probléma most még jelen pillanatba. Megyünk fokozatosan előre. Gázolaj, büdös, drága, nem 

jó. Hozunk sűrített gázt. Közel se annyira büdös, van még károsanyag kibocsátás, olcsóbb mint 

a gázolaj, mert répaszeletből tudunk biogázt csinálni, de most már nyolc éves. Most már 

gondoskodnunk kellett a cseréről is. Most vegyünk elektromost, nulla károsanyag kibocsátás, 

tudunk tárolókat építeni, napelemparkot építeni mellette, akkor nem kell a konnektorból 

tankolnunk és az MVM-től vagy az E-on-tól vásárolni az energiát. Ez a cél, aztán majd innét 

megyünk tovább, akkor amikor majd olcsóbban tudjuk üzemeltetni és működtetni a 

hidrogénbuszt, akkor majd hidrogénbusz lesz a következő lépcső. Megépítettük a faaprítékkal 

üzemelő zöld fűtőművet. 99 távhőközpont van Magyarországon. 99 település, amely a távhőt 

adja és szolgáltatja. Középmezőny, illetve az alatt voltunk az árakban. Megépítettük a zöld 

fűtőművet, a hődíj, amit elő tudunk állítani, a távhőnek az ára, az ma, ha Budapestet nem 

számolom, akkor hetedikek vagyunk a rangsorban olcsóságot tekintve a 99-ből. Ha Budapestet 

is számítom, akkor nyolcadikok. Ilyen hatásokat hoz ki egy-egy ilyen beruházás. Azt csak azért 

említettem meg Önöknek, hogy érzékeljék. Ezekben az esztendőkben a megújuló energiák 

közül a napelem, a biomassza és a hőszivattyús fűtés lesz a legjellemzőbb, és vizsgáljuk a 

geotermiát. Ezt már említettem Önöknek, itt az év végére lesz eredményünk is. Az majd 

megmondja, hogy érdemes-e, hol érdemes kutat fúrnunk, tudunk-e a városban megfelelő 

mennyiségű és megfelelő hőmérsékletű vizet találni, hogy a geotermiát használni tudjuk. Ez 

fogja meghatározni a geotermia kaposvári jövőjét egyébként. Ha csak negyven kilométerre van 

a várostól, akkor nem fogunk geotermiát használni, mert negyven kilométerről idehozni a 

meleget sokkal többe kerülne, mint kisatomerőművet építeni. A közvilágítás rekonstrukcióját 

befejezzük, előttünk levő zöld energiaközösséget létrehoztuk, most is vannak megújuló 

energiás fejlesztéseink Kaposváron. Egyrészt a Városi Fürdőnél termálhő hasznosítása, 

másrészt az Együdöt átvittük az távhőre, a Színháznál is látják, hogy építkezés van, az 

hőszivattyús lesz és a Jégcsarnok hulladék hőjét használjuk fel a Sportcsarnoknál. Tegnap 

jártam ott, elég jól áll a beruházás, hamarosan végezni is fognak. Nem utolsó sorban, ami még 

számunkra vállalás, és ezt közösen tettük meg, a klímavédelmi szempontoknak való megfelelés 

is, ezért léptünk be több klímavédelmi szövetségbe. Ezek közül a legnagyobba, azt vállaltuk, 

hogy 80%-kal csökkentjük az üvegházhatású gázok kibocsátását 90-hez képest. Felmértük a 

legnagyobb kibocsátóinkat. Az ember ott tud csökkenteni, ha tudja, hogy kik bocsátnak ki. Oda 

nyúl elsősorban, hogyha nagyot akar megtakarítani, akik a lehető legtöbbet bocsátják ki. Ez a 

közlekedés Kaposváron. Valamennyi megyei jogú várost felmértük városonként. Nálunk ez a 

közlekedés, a lakosság, a közvilágítás és az ipar, és ez a sorrend is egyébként a károsanyag 

kibocsátást tekintetében Kaposváron. A közlekedést említettem Önöknek. Mi a 

tömegközlekedésben fogunk lépni, a szén-dioxid kibocsátásában akkor, amikor buszokat 

cserélünk, az épületek energiafelhasználásának a csökkentését megújuló energiákkal folytatjuk, 

a közvilágítás korszerűsítése az is benne volt a legnagyobb energia kibocsátóknak, szinté 

elkezdődik, ma a szén-dioxid kibocsátás mértéke 56%-kal 574 ezer tonnáról 253 ezer tonnáról 

csökkent az 1990-es évekhez viszonyítottan. Üzenem a zöldeknek is e tekintetben, hogy 

Kaposvár egész biztos, hogy el fogja érni a kiemelt célkitűzését, amit vállalt. Nem úgy sajnos, 

mint több európai ország és város, aki szeret nagy vállalásokat tenni, ugyanakkor, amikor 

tenniük kell érte, akkor nem tesz semmit.  

Tisztelt Hölgyeim és Uraim! Ez a szummája a városprogramnak, amelyre épülhet az éves 

költségvetés. Ezek az alapelvek kell, hogy meghatározzák az öt évben végzett munkánkat is, 

abban teljesen biztos vagyok. Nagyon szépen köszönöm a megtisztelő figyelmüket. Kérdések 

következnek.”  
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-----Kérdések----- 

 

Pintér Attila képviselő az új elektromos autóbuszok beszerzése hol tart? A program említést 

tesz a taszári ipari parkról a repülőtér területén. Azt kérdezte, hogy mikorra várható a területen 

ipari beruházás? Mikorra várható, hogy az Északi Ipari Park kialakítása érdekében ki tudják 

költöztetni a lőszerraktárat? Megjegyzést tett arra, hogy az M67-es út jelzéssel sehol nem 

találkoznak. Kérdése volt, hogy terve-e, hogy ilyen minősítést szerezzen az útnak, vagy ez csak 

egy puszta elírás? Mit kíván tenni annak érdekében, hogy a 67-es út Kaposvárt elkerülő és déli 

szakasza olyan nyomvonalon legyen kialakítva, amely a legcsekélyebb mértékben sérti a 

Kaposváron és környékén lakókat, és a legcsekélyebb mértékben terheli a város és környéke 

természeti adottságait, illetve környezetét? Nem egyértelmű számára, hogy a megépíteni kívánt 

67-es déli szakasz egyúttal a tervezett M9-es Kaposvártól keleti irányból kiváltását is jelenti-e, 

vagy van arra elképzelés, hogy a déli szakasz megépítése és összeköttetése az M6-ossal azt 

követően szorgalmazzák nemcsak a Kaposvár-Szombathely közötti M9-es szakasznak a 

megépítését, hanem a Kaposvár-Szekszárd közötti korábban tervezett M9-es nyomvonalnak a 

megépítését vagy ez a 67-es déli szakasz részben ki fogja váltani az M9-esnek ezt a 

nyomvonalát? Mit kíván tenni annak érdekében, hogy Budapest és Kaposvár vasúti 

összeköttetése érdemben javuljon, hogy a kaposváriak ne érezzék az átszállással a 

másodrendűséget? Szerinte megoldás lehetne a járatok sűrítése vagy a sebesség növelése. 

Lesznek-e közvetlen IC járatok Kaposvár és Budapest között? A KSH statisztikája szerint 5 db 

lakás épült Kaposváron 2023-ban. Ez országos viszonylatban is alacsony szám. Mit kíván tenni 

annak érdekében, hogy a lakhatás helyzetét érdemben tudja javítani Kaposváron? Kíván-e 

építeni szociális és egyéb bérlakásokat? Hogyan kívánja biztosítani a megfizethető lakhatást 

mindenki számára? Miért nem található a nővérszálló és az orvoslakások építése? Miért nem 

szerepel a programban a nőtlen tiszti szálló építése? Korábban erről is beszéltek. Mi várható 

ezen a téren? A város újonnan épülő üzemeiben esetlegesen nagy számban foglakoztatnak majd 

vendégmunkásokat, ez hogyan fogja elősegíteni azt, hogy a kaposvári bérek érdemben 

emelkedjenek? A programban felsorolt, újonnan létesülő üzemek, gyárak tevékenysége milyen 

mértékben képvisel magasabb hozzáadott értéket? Miért nem szerepel a Kapos partjának 

rekreációs és turisztikai célú fejlesztése? Miért nincs szó a fürdőfejlesztésről a programban? 

Csak a szálloda van nevesítve. Lesz-e Kaposvár Kártya a turisták számára? Hogyan tudná 

vonzóbbá tenni a közösségi közlekedést Kaposváron?  

 

Szita Károly polgármester kérte a képviselőt, hogy figyeljen az időre és, hogy csak kérdéseket 

tegyen fel, ne hozzászólás legyen. 

 

Pintér Attila képviselő sűrűbben járnak-e a buszok és lakossági véleményeket is figyelembe 

véve lesz-e változás, lesz-e e-jegy és lehet-e majd kártyával fizetni a buszokon? Mikor lesz a 

Tekergőnek blokkoló állomása az egyetemen? A város energiamixében el tudja-e képzelni a 

hidrogén hasznosítását? Mit kíván tenni az energiaszegénység leküzdésében? Mit kíván tenni a 

levegőminőség megőrzésében? Tervez-e bármit végrehajtani a levegőminőségi tervből? Látja-

e annak akadályát, hogy felmérjék a város egészségképét és ez alapján elkészüljön a város 

egészségfejlesztési terve? Milyen indikátorokban tudják mérni a célokat, hogy legyen az egyik 

legegészségesebb város? Mit kíván tenni annak érdekében, hogy a közvilágítás az izzók ledes 

cseréje után is megbízhatóan működjön? Az iparűzési adó várható átadása után nem tart-e attól, 

hogy hiányozni fog a város kasszájából?  

 

dr. Pintér Rómeó képviselő megköszönte a szóbeli előterjesztést és a programalkotásban 

végzett munkát. Sokan hozzájárultak képviselői munkájukkal az előző programhoz. Az új 

elektromos autóbuszoknál is fontosabb kérdés, hogy miként alakul a közbeszerzés. A 
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legjelentősebb elektromos buszgyártói versenyeznek, és látható-e már, hogy milyen típusú 

buszokat fognak használni? Nyitott-e arra, hogy a hidrogén felhasználását előbb lehetővé teszi? 

A következő beszerzési körbe már használhatnának hidrogénes buszt. Hova tervezi létrehozni 

azt a napelemparkot, amely a buszflotta töltésére fog szolgálni? Megkérdezte, hogy a 

sportközpontnál jelenleg is zajló energetikai fejlesztés használható lesz-e ebben a fűtési 

szezonban? Megkérdezte, hogy a lakossági LED csere program mintájára nyitott-e más hasonló 

akcióra? Példaként említette a vízmegtakarítási eredményességet elősegítő programot. Ezzel 

összefüggően nyitott-e arra, hogy az energetikai beruházások kapcsán a hasznos energia 

megtakarítást esetleg az önkormányzat áraztatja vagy értékesíti a jövőben?  

 

Erdélyi Ákos Képviselő a kaposfüredi út mentén létesítendő ipari területen milyen ipari 

beruházásokat terveznek? Külföldi befektetőre lehet számítani? Tervez-e az egyetemi hallgatók 

részére kedvezményes utazási lehetőséget biztosítani, valamint olyan közösségi tér 

létrehozását, amely bevonzaná a városi életbe őket? Az energiaellátással kapcsolatban kérdezte, 

hogy az E-onnal felvette e a kapcsolatot a kaposfüredi áramkimaradásokkal kapcsolatban? 

Tájékoztatást kért róla. 

 

Szita Károly polgármester válaszában elmondta, hogy nagyon sok mindent nem tartalmaz a 

program, az éves költségvetésben bent lesz. Akkor, amikor megfogalmazzák, hogy szeretnék 

csökkenteni a közlekedésben a károsanyag kibocsátást, akkor csak ennyi szerepel a 

programban. Arra csak utalnak valahol, hogy milyen eszközökkel teszik meg. Mindenképpen 

lépni fognak a fenntarthatóbb, olcsóbb felé. Azt, hogy hogyan, milyen ütemben érik el az 

energiamegtakarítást, azt az éves költségvetésben fogják feltüntetni. Most megnyertek 

hatmilliárd forintot, amelynek csak egy része a buszvásárlás. A többi az e-jegy rendszer 

kialakítása, a régi buszvárók cseréje és még sok minden. A buszok jól állnak. Elkezdődött a 

tárgyalásos közbeszerzési eljárás, mivel az Unió ezt is előírja. Két közbeszerzési eljárást 

folytattak már le, az egyiket eredménytelenné nyilvánították, mert csak egy pályázó volt. 

Kiírták az újabb pályázatot, amit megtámadtak. Kértek arra lehetőséget, hogy tárgyalásos 

eljárásban lehessen lebonyolítani a pályázatot. Most zajlik, nem tudja ki lesz a nyertes. Szerinte 

két hónap múlva lesz eredménye. Taszár nem a város felelőssége, a taszári polgármester 

felelőssége. Sajnos nem Kaposvár közigazgatási területe az a terület. Az, hogy ott mi lesz 

elsődlegesen a Taszári Önkormányzat döntése. Azt jelezte csak, hogy mindenképp hatással lesz 

Kaposvárra, mert közel van. Az ott dolgozók itt és a környéken fognak élni. Figyel, hogy mi 

készül, ha tanácsot kérnek, akkor fog adni. Az Északi Ipari Park fejlesztésével kapcsolatban 

elmondta, hogy különböző feltételeknek kell teljesülni. Itt kíván iparterületet bővíteni. Azt, 

hogy mikor milyen területen lesz bővítés, azt az éves költségvetés fogja tartalmazni, most nem 

tudja pontosan megmondani csak azt, hogy északi irányban. Még meg kell vásárolni a 

területeket, ki kell vonni a művelés alól. Ezt akkor tudják megtenni, ha konkrét befektető 

érkezik. Még nem tudja, hogy a beruházási célterületre ki fog érkezni. Ez az ipartelepítés 

harminc évre szól, ki kell jelölni azokat a területeket, ahova tudnak menni. A 67-es úttal 

kapcsolatban többféle variáció van. Két dolgot mondott, az egyik, hogy az útnak el kell mennie 

Szigetvárra. Ezt úgy kell megépíteni, hogy azt a nyomvonalat válassza ki a minisztérium, hogy 

a lehető legkisebb sérelmet okozza az itt élőknek, a Zselicben és Kaposváron élőknek. Az a 

szándéka, hogy teljes körgyűrű legyen Kaposváron. Ennek az érdekében 2x2 sávos 

gyorsforgalmi út építését is fel akarja használni. Azt nem tudja, hogy az M9-eshez illeszkedik-

e, vagy másfele megy-e el. Nem fog síneket építeni, nem fog Intercity járatokat építeni. 

Megfogalmazta a programjában, hogy a vasúti közlekedés is legyen vonzóbb a városba 

jutáshoz, de nem ő fogja azt megvalósítani. Lakások is fognak épülni, a nővérszálló is meg fog 

épülni. Amikor otthonteremtésről beszél, abban benne van a Fecskeház, a lakásépítés, az idősek 

lakhatása is. Más kérdés, hogy lesz-e lehetőség szociális bérlakást vagy más típusú lakást 
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építeni. Ezekhez igény kell, szembesíteni kell a befektetővel, az mérlegel és ő megmondja, hogy 

érdemes-e befektetni és költeni rá. Az igényt az iparosítás hozza. Nőtlen tiszti szállót a 

honvédség megépíti, ha szükségük van rá. A honvéd kollégium épüljön meg, számára az a 

fontos. A bérről nem vitatkozik, egyértelmű a szándéka, hogy a kaposvári munkabérek az 

országos bérek első felébe kerüljenek. A Kaposvár Tegnap Ma Holnap kiadványban tervek 

vannak, amik megvalósításra várnak. Lehet, hogy abban a ciklusban el is készül, de lehet, hogy 

nem. A Kapos part sétány is ilyen, akkor lesz megvalósítva, ha lesz rá lehetőség. A Virágfürdő 

fejlesztésére is készül a terv. Nem lehet mindent leírni. Az iparűzési adóval kapcsolatban 

nyilatkozott. Egy teljesen új közigazgatási struktúrát szeretne elérni, ahol teljesen nyitottak a 

város közigazgatási határai, de a városkörnyéki és a városi szimbiózis erősebb legyen. 60 

kilométerről járnak a városba dolgozni, de Pécsről is. Nem véletlenül szeretné elérni, hogy a 

Pécs-Kaposvár vonal minél gyorsabb legyen. Azzal Kaposvár is erősödik. A vidékiek munka 

után itt bevásárolnak, utána mennek haza. A kaposvári infrastruktúrát használják. 1990-ben 

létrehozta a Kistérségi Tanácsot, aminek hasonló célja volt, mint ami most is megvalósul. A 

járásban található polgármestereket hívja össze ugyanúgy, és a rendelkezésre álló forrásokat 

osztják szét egymás között. Az a terv, hogy a 2025-26. évi iparűzési adó menjen bele ebbe az 

alapba, ami 250 millió forint lenne körülbelül. Amennyiben nincs annyi iparűzési adó 

növekmény, akkor a Kormány kiegészíti azt. Ebből nem lehet sok mindent csinálni, de 

elképzelése szerint a szolidaritási hozzájárulásnak is részt kell vennie ebben a munkában. Az 

nehézségeket okozhat, ha 200 millió forinttal nőne 2025-ben az iparűzési adó a mostani adónál 

és ez az összeg belemenne ebbe az alapba. Ezt az összeget nemcsak Kaposvár kapná, hanem a 

térség települései is. A szolidaritási hozzájárulás pedig évről évre nő, amit 2023-ban és 2024-

ben kellett fizetni. A Cseri u-i autóbusz telephely mögötti területen még lehetőség van 

napelemparkot létesíteni. Ez nem olyan nagyságú, hogy a buszokat meg tudják belőle tankolni. 

Saját forrásból ezt nem tudják megépíteni, megpróbálja megbeszélni, hogy azok a városok 

kapjanak fejlesztési forrást, akik ilyet szeretnének építeni. A Dombóvári úton a volt gyümölcsös 

területe is van még, amit az Államtól szeretné megszerezni. Másik részen is van egy 20 hektáros 

terület, ami a hulladékkezelő bővítéséhez lesz jó. Lakásépítésre a Kisgáti városrésztől az 

Egyetem felé levő területen lesz lehetőség. Ezek zömmel magántulajdonú területek most még. 

A Jégcsarnok hulladékhőjét már tudják használni fűtésre. A LED csere program kiválóan 

sikerült. Egy ifjúsági ház helyét még nem döntötték el, hogy hol legyen, de lesz. Többféle 

szempontot kell figyelembe venni.11 pont van, ami nem szerepel a várospolitikai programban, 

csak az alapelvei, beleértve a lakótelepi parkolók építését is. Rövid tárgyalása volt az E-onnal, 

a lényege az volt, hogy van probléma, igaza van. Kért két-három hetet, átbeszélik és meg fogják 

oldani. A Füredet érintő probléma megbeszélésére meghívja a terület képviselőjét is.  

 

 

-----Hozzászólások----- 

 

 

Dr. Nadrai Norbert József képviselő kérte, hogy az általa küldött beadványokat a 

jegyzőkönyv mellékleteként csatolják. A programról víziók szerepelnek, beadványában 31 

pontban konkrét feladatokat sorolt fel, ami a Polgármester 11 pontja is és ezek 

számonkérhetőek, követhetőek. A kampányban elhangzott ígéretek, valamint a tavalyi 

fórumokon elhangzott ígéreteket tartalmazza. A programban három egységet érdemes nézni, a 

víziókat, a tényleges feladatokat, amiket a költségvetés tartalmaz és a finanszírozást, amibe az 

iparűzési adó kérdése is beletartozik. Egyetért polgármester úr javaslatával a szolidarítási 

adóval kapcsolatban. Több, mint egymilliárd forint lesz 2025-ben. Az itt élők pénzének 

többletelvonása a hosszútávú tervezést befolyásolja, hiszen ezekkel a többletbevételekre 

épülnek az éves költségvetések. Alkotmányos kérdés, hogy hol dőlnek el a költségvetési 
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kérdések. Ebben valószínűleg lesznek jogi aggályok. Az biztos, hogy a városkörnyéki falvak 

támogatása fontos cél. Erre vonatkoztak például a bérletekkel kapcsolatos javaslatai. Kérte a 

képviselőket, hogy az ígéreteket és a fórumokon felvetett igényeket támogassák.  

 

Erdélyi Ákos Képviselő üdvözölte a programot. Véleménye szerint egy program akkor jó, ha 

a város érdekeit szolgálja. Egy iparral bővülő város kincs a 21. században, ám nem mindegy, 

hogy ez az ipar kinek is épül. Hatalmas bővítési terveket fogalmaztak meg. Annak ellenére, 

hogy megfogalmazták, mégis külföldi érdekeltségű beruházásoknak adnak teret. A török 

üveggyár például, aminek az építésénél is vendégmunkásokat alkalmaznak. A volt taszári 

repülőtér területét a kínaiaknak adták el. Az Északi Ipari Parkban is kínai gyár épül. A kaposvári 

emberek egy olyan programra vágynak, amelyben földjeiket külföldieknek adják el? 

Debrecenben is az akkugyárnál környezetszennyezés, a beígért munkahelyteremtésből 

vendégmunkás behozatal lett. A 60-as 70-es években Nyugat-Európába beengedett külföldi 

munkások következménye lett például az, hogy van olyan német város, amit Kis Istambulnak 

neveznek, mert ott szinte csak törökök élnek. Ez nem csupán a bérek leverésével jár, hanem a 

biztonság csökkenésével is. Biztosítékot kért arra vonatkozólag, hogy ezek a cégek nem fognak 

migráns munkásokat idehozni, és hogy minden környezet- és munkavédelmi előírást 

betartanak. A Mi Hazánk Mozgalom a hazai kereskedelmet, és ipart, a családi gazdaságok, a 

magyar kis- és középvállalkozások és a magyar dolgozók támogatását követeli. Támogatják a 

Kelet felé nyitást, de nem úgy, ahogy a Kormány teszi.  

 

Pintér Attila képviselő nem kapott választ több kérdésére, ezt sajnálta. Egyetért azzal, hogy 

nemcsak a mának, hanem a holnaputánnak is tervezni kell. Ez egy fontos megállapítást, és 

sajnálja, hogy a beterjesztett dokumentum nem azt a célt szolgálja, hanem a múlt eredményeiről 

szóló dokumentum. Akkor is ez a véleménye, hogy már régóta itt ül a testületben. Amióta ő 

képviselő, nem emlékszik olyan programra, mint a mostani, ami szinte csak a múlt 

eredményeivel foglalkozik. A lakások építését azért tette fel kérdésként, mert gyerekek nélkül 

tényleg nincs jövő. Kiegészítette azzal, hogy jövő nélkül nincs gyerek. Ha nem bíznak a város 

jövőjében, akkor nem lesznek gyerekek. Hiába vannak elképzelések létesítményekre, 

bölcsődékre, óvodákra, iskolákra, ha nem lehet megtölteni gyerekekkel. A lakásépítés 

statisztikájából az mutatkozik meg, hogy nem bíznak a város lakói a városban. Tragikusan 

kevés lakás épült a KSH statisztikája szerint. A megyei jogú városok átlagát nézve 94 lakásnak 

kellene épülnie Kaposváron.  
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Tárgya: a testület Pintér Attila képviselő 2 perc plusz hozzászólási idejéről az alábbiak 

szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 15 93.75 83.33 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 1 6.25 5.56 

Szavazott 16 100.00 88.89 

Nem szavazott 2   11.11 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Pintér Attila képviselő a Kaposvárhoz hasonló városok közül Szombathelyen 248 lakás épült, 

Veszprémben 42, Tatabányán 95, Szolnokon 605 lakás épült, Békéscsabán 63. Más 

statisztikákban Kaposvár az utolsók között található. Sajnos nincs jó pályán a város. A 

választással megkapta a jogot Polgármester úr, hogy ezen változtatni tudjon, és egy gyarapodó 

Kaposvár lehessen a város. Két határozati javaslata volt és jelezte, hogy minden olyan törekvést 

támogat, amely Kaposvár érdekét szolgálja. Az eskü is erre kötelezi. Az első határozati 

javaslata, hogy a Közgyűlés döntsön arról, hogy elkészíti Kaposvár versenyképességi 

stratégiáját 2035-ig. Ha nem jó az időtáv, akkor lehet 2040-is, a lényeg, hogy készüljenek fel a 

jövőre, készüljenek fel arra, hogy legyenek versenyképesek. A másik határozati javaslata, hogy 

a Közgyűlés döntsön arról, hogy elkészíti, illetve felméri a város egészségképét és elkészíti 

Kaposvár egészségfejlesztési tervét.  

 

Herczeg Attila képviselő úgy gondolta, hogy az elmúlt évet figyelembe véve a 

megpróbáltatásokat, kevés megyei jogú város büszkélkedhet ennyi eredménnyel és kevés mjv 

állíthat össze bátran a következő ciklusra is terveket. Annyira kiszámíthatatlan a jövő, de 

támogatandó az anyag. A Cseri városrész képviselőjeként kiemelte a Cseri parkot, mert ami az 

elmúlt 4-5 évben történt fejlesztés, úgy gondolja, hogy az messzemenően példaértékű. Ha ma 

azt mondja, hogy menjenek le a Cseri parkba, akkor társakra talál, akik szívesen mennek vele. 

Ezt néhány évvel ezelőtt nem tették volna meg. Akkor még nem voltak meg a feltételek a 

közösségi élethez. Ez a várospolitikai program büszkeségre ad okot és támogatandó program. 

 

Vörös Péter képviselő a műszaki képzéssel komoly eredményeket értek el a városban. A 

gépészmérnök képzést duális formában is elindították. Együttműködési megállapodást kötöttek 

az összes meghatározó helyi vállalkozással annak érdekében, hogy a hallgatók már a képzés 

időszakában be tudjanak folyni a cégek életébe. Óriási eredménynek tartja, hogy tavaly az 

élelmiszermérnök képzéssel el tudták indítani a gazdasági informatikus képzést is. Idén szintén 

elindították a gépészmérnök képzést levelező formában is. Az idén nem volt végzős évfolyam 

a szakképző iskolában, bizakodik, hogy jövőre még többen jelentkeznek. A Kaposvár Számít 

Rád ösztöndíjprogramot egyre többen igénybe veszik, így elkötelezik magukat, hogy a 

városban szeretnének dolgozni. Egy újabb szak fog indulni a jövő évben. 2023. július 1-től a 

Mezőgazdasági Szakképző Iskola is hozzájuk tartozik, ahol a mezőgazdasági gépésztechnikus 

képzést indítottak. Bízik benne, hogy továbbra is népszerű lesz a mérnökképzés az 

intézményben.  
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Szavazás eredménye 

 

#: 6334   Száma: 24.10.10/1/0/A/KT 

Ideje: 2024 október 10 10:29  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület Vörös Péter képviselő 2 perc plusz hozzászólási idejéről az alábbiak 

szerint szavazott: 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 15 88.24 83.33 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 2 11.76 11.11 

Szavazott 17 100.00 94.44 

Nem szavazott 1   5.56 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Vörös Péter képviselő vannak olyan szolgáltatók már, akik kedvezményeket biztosítanak a 

hallgatók számára, ha a városban járnak. Polgármester úr is ígéretet tett arra, hogy a 

tömegközlekedést is meg tudják változtatni. A MÁV is megkereste őket, hogy vasúti 

megállóhelyet létesítsen az egyetem közelében. 

 

Dér Tamás képviselő köszönetet mondott, hogy tíz éven keresztül alpolgármesterként tudta 

szolgálni a várost, de nemcsak alpolgármesterként lehet szolgálni a várost. Megköszönte, hogy 

részt vehetett abban a programban, amely az elmúlt száz év fejlesztése volt, és részt vehetett a 

sport infrastruktúra fejlesztésében is. Ez egy hálás és szép feladat volt. Ép testben ép lélek, 

szokták használni ezt a közmondást. Ez valójában úgy hangzik, hogy imádkozzunk, hogy 

egészséges legyen a lelkünk, az egészséges testben. Nagy fába vágták a fejszéjüket. A 2030-ig 

tartó program Egészséges Kaposvár Program része az egyik legnehezebb lába. Sportolóként 

sem félt soha a kihívástól, de közösen el tudják érni a célt. Meg kell mozdítani a várost, a 

fotelekből ki kell mozdítani az embereket. A programot a megelőzés szó jellemzi. Egyrészt a 

Polgárok Házában megtehető vizsgálatokkal, valamint mozgással. Mindegy milyen mozgás, a 

lényeg, hogy legyen. A feltételeket az elmúlt tíz évben megteremtette a város. Három futókör 

épült, mellette az atlétikai pálya. Mindenki használhatja. Kerékpárút van a Deseda körül, 

könnyen el lehet érni. Azt gondolja, hogy mindig el lehet menni futni, gyalogolni. Kért 

mindenkit, hogy fogjanak össze a város lakóinak egészségéért, szeretné elérni, hogy legyen 

minden nap program.  

 

Dr. Nadrai Norbert József képviselő a kiegészítésként tett első pontja a koronavírussal 

kapcsolatos és emléket szeretne állítani az áldozatoknak. Emlékhelynek a Színház parkban levő 

rózsalugast javasolta.  

 

dr. Szép Tamás képviselő Donneri képviselőként szólt hozzá a programhoz, amit támogat. 

Álláspontja szerint fel kellene gyorsítani a donneri rehabilitációt. Szeretné, ha 2029-ig legalább 

a Söröskorsó melletti bekötőutcák megújulnának. Szeretné, hogy mindenféle döntésnél 
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vizsgálják meg előzetesen, hogy a Donnerban meg lehet-e valósítani. Fecskeházat például oda 

is lehetne építeni. Idősotthont is lehetne oda építeni, közel van a városközponthoz. A turizmus 

kitörési pont lehetne ott. Évek óta mondják páran. Nem lehet Egerhez, Hajdúszoboszlóhoz 

hasonlítani, de nagy lehetőség van benne véleménye szerint. Nagyon fontos a négycsillagos 

szálloda, enélkül nincs előrelépés. Mindenképpen meg kellene keresni akár azt 

magánbefektetőt, aki meg tudja valósítani. Új látnivalókat is lehetne létesíteni a városban.  

 

Szavazás eredménye 

 

#: 6335   Száma: 24.10.10/1/0/A/KT 

Ideje: 2024 október 10 10:37  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület dr. Szép Tamás képviselő 2 perc plusz hozzászólási idejéről az alábbiak 

szerint szavazott: 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 16 94.12 88.88 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 1 5.88 5.56 

Szavazott 17 100.00 94.44 

Nem szavazott 1   5.56 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

dr. Szép Tamás képviselő nagyon fontosnak tartaná a Kapos-folyó és partjának rehabilitását, 

hogy ott egy közösségi tér jöhessen létre, ahova szívesen mennek a fiatalok. Az egészséges 

város programhoz nagyon sok minden készült, örül neki, támogatta, de fontosnak tartaná, hogy 

egy kajaksuli megvalósuljon a Városligetben.  

 

Perlaki József képviselő véleménye szerint ez a program jó. Az első pontot emelné ki belőle, 

ami a teljes foglalkoztatás. Ez nemcsak gazdaságilag fontos, hanem az az ember, aki munkából 

él meg, annak van megbecsülése, van hite a jövőben és boldogabb életet tud élni. Ha 

mindenkinek a megélhetése biztosított, akkor a városban igény lesz a rendre. A Cseri park 

állapota is láthatóan jobb lett.  

 

dr. Pintér Rómeó képviselő a programban azt írja Polgármester úr, hogy az energiapolitika a 

mindennapi biztonságot határozza meg. Ez a mondat húsbavágóan igaz. Az energiaár 

robbanások idején a távhő gigajoulonkénti ára megközelítette a hatvanezer forintot, a frissen 

megjelent kormányrendeletben pedig alig több, mint 4.400,-Ft. Az ártendenciák közrejátszanak 

a csökkenésben, de a kormányzat a távhőhöz felhasznált energiamix alapján határozza meg az 

árakat. A rangsorban a hetedikek vagyunk a megyei jogú városok vonatkozásában már a 

harmadikak. Ez garanciát jelent a lakosságnak is, hogy itt maradjanak a városban. A Nemzeti 

Galériában Galimberti Sándor és Dénes Valéria kiállítás nyílt, ahol ugyan kevés képet állítottak 

ki, de ebből kettőt kaposvári festőművész festett. Az egyiket Rippl-Rónai a másikat Galimberti. 

Talán ez is szemlélteti, hogy kulturális örökségen ülünk. Sok ilyen jellegű épület, kiállítás van 

Kaposváron, ez nagyon nagy kincs és sok feladat van velük.  
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Borhi Zsombor képviselő pikáns dolog számára, amikor egy olyan képviselő kéri számon a 

város versenyképességét, akiknek a miniszterei a saját kormányzásuk alatt semmit nem tettek 

azért, hogy egy város gazdasági élete fejlődhessen. Kaposvár gazdasági életének fejlődéséhez 

kell egy nagyon erős infrastruktúra, amely nélkül szóba sem állnak a befektetők a várossal. 

Több, mint tíz évet kellett várni arra, hogy döntés szülessen arról, hogy megépül a 67-es út 

gyorsforgalmi része. Minden vállalkozásnak a legfontosabb szempontja a közlekedés, a 

második, hogy megfelelő minőségű és mennyiségű iparterülettel rendelkezzen egy város. A 

harmadik, hogy ha már idejön egy vállalkozás, akkor egy élhető, biztonságos városban 

telepedjen meg. Majdnem olyan fontos szempont, mint az előző kettő. Emellett az oktatás 

különösen fontos még. Örökre hálásak lehetnek az Orbán kormánynak, amikor a Modern 

Városok Program keretében 200 milliárd forint fejlesztésről döntött. Ez teremtette meg annak 

a lehetőségét, hogy a várossal szóba álljanak a befektetők. Kaposvár egy kis város, most volt 

Münchenben egy kiállításon, ahol bemutatkoznak városok is. Nagyon nehéz felhívni a 

figyelmet egy ekkora városnak. Kaposvár közlekedési, logisztikai és munkaerő piaci 

szempontból is központja a dél-dunántúli régiónak, és minden szempontból így kell 

gondolkodni.  

 

Nagy Attila képviselő gratulált a programhoz. Kiemelte, hogy a Deseda az egyik legnagyobb 

értéke a városnak, a legnagyobb szabadidős tevékenységet ott tudják lebonyolítani. Az elmúlt 

tíz évben valóban rengeteg fejlesztés történt, és hamarosan elkészül a kemping. Ha azt 

szeretnék, hogy továbbra is ilyen érték maradjon a vízről szeretné megvilágítani a Desedát. 

Javasolta, hogy a Közgyűlés tagjai egy kishajós kirándulással nézzék meg a partot. Rettenetesen 

sok fa dől be a vízbe, nagyon rossz állapotban van a part. Javasolta, hogy tegyenek lépéseket a 

part védelmére. Javasolta, hogy a költségvetésben önálló tényező legyen a Deseda, és vegyék 

fel a kapcsolatot a SEFAG-gal, mert vannak szakaszok, amik hozzájuk tartoznak.  

 

Szita Károly polgármester megköszönte a hozzászólásokat, zárszóként elmondta, hogy a 

legfiatalabb képviselő első hozzászólását kíváncsian várta. Elmondta neki, hogy a nagypolitikát 

bízza a nagypártra. Legyen lokálpatrióta és képviselje az itt élőket, sokkal hatékonyabb és 

eredményesebb lesz. Ha jön magyar befektető, és egy német vagy egy kínai versenyez az adott 

területért, akkor elsősorban a magyarnak fogják odaadni, utána a németnek, aztán a kínainak. 

Ha egy jön, akkor megkapja az az egy, mert kell a munkahely. Pintér Attila képviselő 

felvetésére reagálva elmondta, hogy a városlakók benne nem bíznak. Mindig megtette a 

felajánlását ciklus elején, hogy támogatja a város érdekét szolgáló dolgokat, de majd meglátja 

mi lesz. Perlaki képviselőnek válaszolta, hogy az a dolguk, hogy legyen munka, magasabb 

bérek, minél több gyermek szülessen. Az a cél, hogy télen be lehessen fűteni, működtetni 

lehessen az iskolákat, óvodákat. Ezek konkrétumok, ezek alapján határozzák meg a város 

jövőképét. Ha a városlakók nem bíznának ebben a városban, akkor nem itt tartanának, ahol 

tartanak. Ne sértegesse képviselő úr a kaposváriakat, amit eddig elértek, azt ők érték el, 

maximum segítették a munkájukat. Dr. Nadrai Norbert József és Pintér Attila képviselők 

javaslatai nem támogatja most, várja javaslataikat az éves költségvetéshez. Herczeg Attila 

szavait köszöni. A Cseri városrészben közel sincsenek még a munka végén. Emlékszik még rá, 

hogy a sorompón túl nem szerettek menni az emberek. Nagyon sok feladat lesz még az összes 

városrészben. Vörös Péter szavait köszöni, mert megerősítette azt, ami a versenyképesség alfája 

és omegája. Borhi képviselő úr tökéletesen összefoglalta, amin áll vagy bukik egy város 

versenyképessége. Az egyetemi kaposvári életben való részvételével kapcsolatban továbbra is 

számít a képviselő támogatására. Dér Tamás első mondatától az utolsóig egyetért. Valósuljanak 

meg azok az elképzelések, álmok, amik most a fejében vannak. A Donnerben az elkövetkező 

időkben többet fogunk vásárolni, mint építeni. Először bontani kell, utána lehet építeni, de csak 
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akkor lehet bontani is, ha az ingatlan a városé. Ha van olyan ingatlan, amely nem bontandó, 

hanem felújítandó, akkor azt ki lehet jelölni fecskeháznak. Az, hogy a Kapos-folyó mellett 

sétány legyen, az legalább húsz éves álom. Amikor kiöntött a Kapos, akkor azt mondta a vízügy, 

hogy nem lehet megcsinálni. Most már Kaposvár alatt már szabályozható a Kapos, de fölötte 

még nem. Előbb folyó formának kell lenni, csak utána érdemes bármit is megvalósítani. Nem 

padok kérdése, hanem sok minden feltételnek meg kell felelni. A Sportiskola része már a kajak-

kenu szakosztály. A városligeti kajaksuli nem rajtuk bukott meg, hanem az egyesület az, aki 

kezdeményezte, nem érzett elég energiát és erőt, hogy megcsinálja. Amit Pintér Rómeó 

mondott, az nagyon fontos, mert az mutatja azt, hogy hogyan jutottak egyik pillanatról a 

másikra energia tekintetében. Amikor eladta a balliberális kormány a közműrendszert 

külföldieknek, akkor kezdődött az, hogy megnőtt az energia ára. Eljutottak odáig, hogy 

Magyarországon fizették a legnagyobb energiaárakat. A polgári kormány erre kezdte el a 

rezsicsökkentést, amiből a legolcsóbb lett az ország. Elkezdték visszavásárolni az energiaipart, 

a gáztározókat, a villany egy részét is. A távhő problémája 5900 lakást érint és háromszáz 

intézményt. A gázt meg kellett venni, hogy meleget tudjanak szolgáltatni. Volt olyan időszak, 

amikor az ára 16-szorosa lett, hogy elő tudják állítani a távhőt. Ekkor döntöttek a zöldfűtőmű 

építéséről. 56%-kal kevesebb gázt vásárolnak most már. Ezt az utat kell továbbvinni.  

Kérte a képviselőket, hogy először a módosító indítványokról szavazzanak. A módosító 

indítványok nyugodtan jelenjenek meg az éves költségvetésben.  

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 6336   Száma: 24.10.10/1/0/A/KT 

Ideje: 2024 október 10 11:06  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület Pintér Attila határozati javaslatairól az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 4 22.22 22.22 

Nem 13 72.22 72.22 

Tartózkodik 1 5.56 5.56 

Szavazott 18 100.00 100.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 6337   Száma: 24.10.10/1/0/A/KT 

Ideje: 2024 október 10 11:07  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Egyszerű szavazás 
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Tárgya: a testület Dr. Nadrai Norbert József határozati javaslatairól az alábbiak szerint 

szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 4 22.22 22.22 

Nem 13 72.22 72.22 

Tartózkodik 1 5.56 5.56 

Szavazott 18 100.00 100.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 6338   Száma: 24.10.10/1/0/A/KT 

Ideje: 2024 október 10 11:07  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 15 83.33 83.33 

Nem 1 5.56 5.56 

Tartózkodik 2 11.11 11.11 

Szavazott 18 100.00 100.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

121/2024. (X. 10.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlése az „Városért!” című várospolitikai 

célokat megfogalmazó programot jóváhagyja. 

 

Felelős:  Szita Károly polgármester 

Közreműködik: dr. Csillag Gábor jegyző 

Határidő:  2024. október 31. 

 

 

-----2 Előterjesztés a bizottságok, valamint a településrészi önkormányzatok elnökeinek 

és tagjainak megválasztásáról----- 

 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 

Szita Károly polgármester köszöntötte a megjelent jelölteket. Elmondta, hogy ezt a napirendet 

vegyék előre, mert a meghívott bizottsági tagok már várnak a döntésre. A bizottsági struktúra 
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nem változik az előző ciklushoz képest. Köszönte a régi bizottsági külső tagoknak a munkát és 

hogy az új tagok vállalták, hogy szakértőként fognak dolgozni a bizottságokban.  

 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 

 

-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 6339   Száma: 24.10.10/2/0/A/KT 

Ideje: 2024 október 10 11:12  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített szavazás 

 

Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 17 100.00 94.44 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 17 100.00 94.44 

Nem szavazott 1   5.56 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

122/2024. (X. 10.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlése a bizottságok, valamint a 

településrészi önkormányzatok elnökeinek és tagjainak a következő személyeket választotta 

meg: 

 

a/ Jogi, Ügyrendi és Összeférhetetlenségi Bizottság: 

Elnök    dr. Szép Tamás 

Képviselő tagok   Dér Tamás 

     Bartalos Diána 

     Dr. Nadrai Norbert József 

Külső szakértő tagok:  Pap Attila 

     Petes Tamás 

     dr. Máté Erzsébet 

 

b/ Marketing és Turisztikai Bizottság 

Elnök    Erdélyi Ákos 

Képviselő tagok   Pintér Attila 

     Herczeg Attila 

     Nagy Attila 

     dr. Szép Tamás 

     Dér Tamás 
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Külső szakértő tagok:  Kaposvölgyiné Paicsin Judit 

     Kis Szilvia 

     Nagy Imre 

 

c/ Népjóléti Bizottság: 

Elnök    Bartalos Diána 

Képviselő tagok   Perlaki József 

     Dér Tamás 

     Horváth Ákos Ervin 

     Nagy Attila 

     Dr. Nadrai Norbert József 

Külső szakértő tagok:  Csongrádiné Horváth Ibolya 

     Varga Magdolna 

     László-Kovács Katalin 

 

d/ Köznevelési, Tudományos és Kulturális Bizottság: 

Elnök    Bedő Kornél 

Képviselő tagok   Herczeg Attila 

     Kukuly Sándor Mihály 

     Erdélyi Ákos 

     Nagy Attila 

Külső szakértő tagok:  Csizmadia Józsefné 

     Nyári Lászlóné 

     Fodor Eleonóra Eufrozina 

     Simon Edit Éva 

      

 

e/ Pénzügyi és Vagyongazdálkodási Bizottság: 

Elnök    Vörös Péter 

Képviselő tagok   Erdélyi Ákos 

     Bedő Kornél 

     Pintér Attila 

     dr. Szép Tamás 

     Battyányi Norbert 

Külső szakértő tagok:  Szabó Csaba 

     Kocsis Ferenc 

     Sólyom-Tóth Beatrix 

     Taubert Dezsőné 

     Somfalvi László 

f/ Ifjúsági és Sport Bizottság: 

Elnök    Dér Tamás 

Képviselő tagok   Bedő Kornél 

     Battyányi Norbert 

     Bartalos Diána 

     Kukuly Sándor Mihály 

Külső szakértő tagok:  Mrávné Pintér Anikó 

     Siposné Magyar Ida 

     Gáspár András 

     Makrayné Nadrai Mária Katalin 
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g/ Városfejlesztési, Környezetvédelmi és Műszaki Bizottság: 

Elnök    Battyányi Norbert 

Képviselő tagok   Herczeg Attila 

     Perlaki József 

     Horváth Ákos Ervin 

     Vörös Péter 

Külső szakértő tagok:  Fias Péter Zoltánné 

     Bicsár Józsefné 

     Kovács József 

     Borondics Barnabás 

 

h/ Kaposfüredi Településrészi Önkormányzat: 

Elnök    Nagy Attila 

Képviselő tagok   Vörös Péter 

     Perlaki József 

     Herczeg Attila 

Külső tagok   Kisné Mráv Marianna 

     Lábodi Miklós 

     Egerszegi Sándor 

 

i/ Toponári Településrészi Önkormányzat: 

Elnök    Vörös Péter 

Képviselő tagok   Herczeg Attila 

     Perlaki József 

     Nagy Attila 

Külső tagok   Gerse Ferenc 

     Szentes Evelin 

     Sütő Jánosné 

 

j/ Töröcskei Településrészi Önkormányzat: 

Elnök    Herczeg Attila 

Képviselő tagok   Perlaki József 

     Vörös Péter 

     Nagy Attila 

Külső tagok   Kovács Eszter Bernadett 

     Sziva Ibolya 

     Völgyi Gyula 

 

k/ Kaposszentjakabi Településrészi Önkormányzat: 

Elnök    Perlaki József 

Képviselő tagok   Vörös Péter 

     Herczeg Attila 

     Nagy Attila 

Külső tagok   Závodi Józsefné 

     Banó Lajos Józsefné  

     Puska Lajos 
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Felelős:  Szita Károly polgármester 

Közreműködik: dr. Csillag Gábor jegyző 

Határidő:  azonnal 

 

 

Szita Károly polgármester gratulált a megválasztott bizottsági, valamint településrészi 

önkormányzatok elnökeinek és tagjainak. A következő öt éves ciklusra jó munkát kívánt. Kérte 

a bizottságok és részönkormányzatok nem közgyűlési tagjait, hogy tegyék le az esküt. Felkérem 

a legfiatalabb képviselőt, Erdélyi Ákost, hogy olvassa elő az esküszöveget. 

 

„Én, (eskütevő neve) becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz és 

annak Alaptörvényéhez hű leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is megtartatom; 

önkormányzati testületi tagságomból eredő feladataimat Kaposvár fejlődésének előmozdítása 

érdekében lelkiismeretesen teljesítem, tagságomat a magyar nemzet javára gyakorlom. 

Isten engem úgy segéljen!” 

 

-----3 Előterjesztés a Közgyűlés és Szervei Szervezeti és Működési Szabályzatának 

megalkotásáról ----- 

 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 

Szita Károly polgármester elmondta, hogy a Szervezeti és Működési Szabályzatot felül kell 

vizsgálni. A kötelezettségnek eleget téve terjesztette a Közgyűlés elé. A fő váza megmarad, új 

interpellációs rend lesz, a Polgármesteri Hivatal struktúrája is változni fog. Az anyagban 

minden bent van. 

 

-----Kérdések----- 

 

Dr. Nadrai Norbert József képviselő az előterjesztéshez öt darab rendeletmódosítást nyújtott 

be. Azért nem egyben, mert mindegyik más területet érint. Az első alapelvi szintű rögzítés, 

hogy mikor feláll egy bizottsági struktúra, akkor azt milyen alapelv szerint teszi. Kétféle 

változatot javasolt. Valamennyi módosító indítványt, kért, hogy mellékletként csatolják a 

jegyzőkönyvhöz. Az interpellációs rend megváltozásáról elmondta, hogy az interpellációk 

benyújtásának határidejét megváltoztatta, de a napirendek ismertetését és a meghívót és 

előterjesztések kitételét nem változtatta meg. Itt egy zavar jött létre, mivel a napirendekhez nem 

lehet interpellációt benyújtani. Az írásbeli benyújtásnak van egy feltételrendszere is, ez 

álláspontja szerint nem köthető ki. A bíróságon lehet ilyen döntéseket hozni, a 

képviselőtestületnél nem. A településrészi önkormányzatoknál javasolta, hogy a korábbi húsz 

éves gyakorlat legyen. A tiszteletdíjnál a 9. pontban van egy elírás, hogy az alapdíjon felüli 

tiszteletdíj elvesztése lehetséges a bizottságon nem részt vevő képviselőknél. Így a 8-as 9-es 

pontnak jelenleg nincs értelme. 

 

Szita Károly polgármester elmondta, hogy minden képviselőnél ott vannak a módosító 

indítványok, el tudták olvasni.  

 

dr. Csillag Gábor jegyző reagált a módosító indítványokra. A hatálybalépéssel kapcsolatos 

módosító indítványt nem tartja elfogadhatónak, jogtechnikai szempontból sem. Azért sem, mert 

akkor visszamenőleg kettő SZMSZ lenne hatályban. Azért sem javasolja az elfogadást, mert 

jogállásra vonatkozó részt nem tartalmaz, ez a képviselők bérét tartalmazza. Semmilyen 

változás nincs a képviselői bérben, hiszen október 1. és 10. között a régi és új SZMSZ között 
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ugyanazt a tiszteletdíjat kapják, mert még nem álltak fel a bizottságok. Az időpont szerepel egy 

másik előterjesztésben is, mert az egy munkáltató utasítás. Ez viszont egy rendeletben szerepel. 

Az interpellációval kapcsolatban elmondta, hogy az eddig SZMSZ szerint is írásban kellett a 

jegyzőhöz benyújtani. Az írásbeliséget szabályozták most, vagy papír alapon aláírva, vagy 

elektronikusan elektronikus aláírással kell benyújtani. Szegeden például csak ügyfélkapun 

keresztül nyújthatja be a képviselő a beadványát. Az interpelláció egyéb korlátozásával 

kapcsolatos változáshoz előzetesen az összes megyei jogú város SZMSZ-ét átnézték. 8 

városban nincs is interpelláció. Az interpelláció forgalmát a Mötv. nem ismeri. Ez egy 

lehetőség, amit külön lehet szabályozni az SZMSZ-ben. Ezt tették meg, ezért került három 

percben rögzítésre az idő határa, ezért került most úgy bele, hogy egy képviselő egyszer 

interpellálhat. A munkaterven kívüli és abban nem szereplő előterjesztések 

megkülönböztetésének az eltörlésére vonatkozó módosító indítványt nem támogatja. Szükség 

van munkatervre, ami a közmeghallgatást illeti, mindig elfogadják a munkatervben, januárban 

tudni lehet, hogy mikor lesz közmeghallgatás.  

 

Szita Károly polgármester elmondta, hogy hosszú évtizedes hagyományt követnek azzal, 

hogy a településrészek képviselői mondják meg, hogy ki legyen az településrészi önkormányzat 

tagja, mivel ők tudják kivel akarnak dolgozni. Ha például Borhi Zsombor alpolgármestert valaki 

megveri, akkor az a képviselő fogja meghatározni, hogy kikkel szeretne együtt dolgozni. Ezt 

követően is így lesz. Az interpellációkkal kapcsolatban elmondta, hogy eddig is úgy volt, hogy 

a Közgyűlésen szereplő napirendekhez nem lehet interpellálni. Volt olyan javaslat is, hogy 

töröljék, de ő ragaszkodott hozzá, hogy legyen. Semmi nem zárta ki annak a lehetőségét eddig 

sem, hogy levelet írjanak akár neki, akár a jegyzőnek, ha valamilyen problémájuk van. 

Mindkettőjük köteles rá válaszolni írásban. Be lehet hozni személyesen is, de elektronikusan is 

be lehet küldeni, főleg, hogy nem nagyon él a városban, hanem Budapesten él. Meg lehet oldani. 

A tiszteletdíjjal kapcsolatban elmondta, hogy gyakorlatilag az összege a duplája a 2019. évi 

tiszteletdíjnak. Ha szükség lesz rá legközelebb, akkor fog javaslatot tenni az emelésre. Annyi 

változott, hogy behozták a két bizottsági tagságos tiszteletdíjat is.  

 

-----Hozzászólások----- 

 

Dr. Nadrai Norbert József képviselő az Alaptörvény 11. módosítása rendelkezik a jogviszony 

kezdetéről, ezért kérte, hogy a Kormányhivatal külön vizsgálja meg. A képviselőtestület ülésén 

polgármestertől, alpolgármestertől, jegyzőtől, bizottság elnökétől önkormányzati ügyekben 

felvilágosítást kérhet a képviselő, amelyre az ülésen, de legkésőbb 30 napon belül írásban 

érdemi választ kell adni. Az eddigi 30 éves gyakorlat ezt szabályozta, ez volt a kérdés az 

interpelláció. A kérdés megszüntették, az interpellációt korlátozzák. Nem lesznek keretei most. 

Milyen állami nyilvántartásból állította azt, hogy nem kaposvári állandó lakos? Ez az állítása 

hamis. A tiszteletdíjakkal kapcsolatban elmondta, hogy 2019-ben az ellenzéki képviselők 

tiszteletdíját befagyasztotta, a kormánypártiakét emelte. Olyanokat javasolt bizottsági 

elnöknek, akikre úgy gondolta, hogy a szavazásukra hatással van. 2014-ben 20,-Ft volt egy 

zsemle, most 100,-Ft. Javaslatára nem reflektáltak, hogy ha a bizottsági ülésen nem vesz részt 

egy képviselő, akkor melyik része lesz az illetménynek? Elírás lehet, mert a 8-as és 9-es pont 

ugyanaz lenne.  

 

Perlaki József képviselő a képviselőtársai figyelmébe ajánlotta az Európai Parlament 

gyakorlatát, amit most vezettek be, hogy a harmadik legnagyobb frakció nem kapott semmilyen 

helyet. Így nézzék ezt a javaslatot.  
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Szita Károly polgármester elmondta, hogy aki nem megy be a bizottsági ülésre vagy a 

közgyűlésre, az nem kap pénzt, ennyi.  

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 6340   Száma: 24.10.10/3/0/A/KT 

Ideje: 2024 október 10 11:41  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Minősített szavazás 

 

Tárgya: a testület a hatálybalépéssel kapcsolatos módosító indítványról az alábbiak 

szerint szavazott:  

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 4 22.22 22.22 

Nem 13 72.22 72.22 

Tartózkodik 1 5.56 5.56 

Szavazott 18 100.00 100.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 6341   Száma: 24.10.10/3/0/A/KT 

Ideje: 2024 október 10 11:42  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Minősített szavazás 

 

Tárgya: a testület az interpellációval kapcsolatos módosító indítványról az alábbiak 

szerint szavazott: 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 4 22.22 22.22 

Nem 13 72.22 72.22 

Tartózkodik 1 5.56 5.56 

Szavazott 18 100.00 100.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 
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Szavazás eredménye 

 

#: 6342   Száma: 24.10.10/3/0/A/KT 

Ideje: 2024 október 10 11:42  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Minősített szavazás 

 

Tárgya: a testület a közmeghallgatással kapcsolatos módosító indítványról az alábbiak 

szerint szavazott: 

 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 4 22.22 22.22 

Nem 13 72.22 72.22 

Tartózkodik 1 5.56 5.56 

Szavazott 18 100.00 100.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 6343   Száma: 24.10.10/3/0/A/KT 

Ideje: 2024 október 10 11:42  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Minősített szavazás 

 

 

Tárgya: a testület a részönkormányzatok tagjainak választásával kapcsolatos módosító 

indítványról az alábbiak szerint szavazott: 

 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 4 22.22 22.22 

Nem 12 66.67 66.67 

Tartózkodik 2 11.11 11.11 

Szavazott 18 100.00 100.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 
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Szavazás eredménye 

 

#: 6344   Száma: 24.10.10/3/0/A/KT 

Ideje: 2024 október 10 11:42  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elutasítva 

Minősített szavazás 

 

Tárgya: a testület a bizottsági tagsággal kapcsolatos módosító indítványról az alábbiak 

szerint szavazott: 

 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 2 11.11 11.11 

Nem 13 72.22 72.22 

Tartózkodik 3 16.67 16.67 

Szavazott 18 100.00 100.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 6345   Száma: 24.10.10/3/0/A/KT 

Ideje: 2024 október 10 11:43  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített szavazás 

 

Tárgya: a testület a rendelet-tervezettel kapcsolatban az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 13 72.22 72.22 

Nem 1 5.56 5.56 

Tartózkodik 4 22.22 22.22 

Szavazott 18 100.00 100.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata megalkotta a 24/2024.(X.14.) 

önkormányzati rendeletét a Közgyűlés és Szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról, 

mely a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva. 
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-----4 Előterjesztés a polgármester és az alpolgármesterek díjazásáról ----- 

 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 

Szita Károly polgármester a díjazás összege nem változik.  

 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 

 

-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 6346   Száma: 24.10.10/4/0/A/KT 

Ideje: 2024 október 10 11:44  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 16 94.12 88.88 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 1 5.88 5.56 

Szavazott 17 100.00 94.44 

Nem szavazott 1   5.56 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

 

123/2024. (X. 10.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a polgármester és az 

alpolgármesterek díjazásáról szóló előterjesztést és az alábbiak szerint határozott: 

 

1.) A Közgyűlés megállapítja, hogy a polgármester illetménye a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (a továbbiakban: Mötv.) 71.§. (2) 

bekezdése szerint 2024. október 1. napjától havonta 1.300.000,-Ft, költségtérítése a Mötv. 

71.§. (6) bekezdése alapján havonta 195.000,-Ft. 

 

Felelős:  dr. Csillag Gábor jegyző 

Közreműködik: dr. Gróf Regina irodavezető 

Határidő:  azonnal 
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2.) A Közgyűlés a foglalkoztatási jogviszonyban álló alpolgármesterek illetményét a Mötv. 

80.§. (1) bekezdése szerint 2024. október 10. napjától a polgármester illetményének 90%-

ában, havonta 1.170.000,-Ft-ban állapítja meg, költségtérítésük a Mötv. 80.§. (3) bekezdése 

alapján havonta 175.500,-Ft. 

 

Felelős:  Szita Károly polgármester 

Közreműködik: dr. Gróf Regina irodavezető 

 Balogh Beáta igazgató 

Határidő:  azonnal 

 

-----5 Előterjesztés a polgármester jogviszonyával kapcsolatos munkáltatói 

intézkedésekről ----- 

 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 

 

-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 6347   Száma: 24.10.10/5/0/A/KT 

Ideje: 2024 október 10 11:46  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Egyszerű szavazás 

 

Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott:  

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 18 100.00 100.00 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 18 100.00 100.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

 

124/2024. (X. 10.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a polgármester 

jogviszonyával kapcsolatos munkáltatói intézkedésről szóló előterjesztést és az alábbiak szerint 

határozott: 

 

1.) A Közgyűlés tudomásul veszi, hogy a polgármester a 2019-2024-es önkormányzati 

ciklus alatt ki nem adott 86 nap szabadsága megváltásáról – bruttó 5.081.818,-Ft-ról – 

lemondott. 
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Felelős:  dr. Csillag Gábor jegyző 

Közreműködik dr. Gróf Regina irodavezető 

Határidő:  azonnal 

 

2.) A Közgyűlés úgy határozott, hogy a polgármester 2024. évi cafetéria juttatásának 2024. 

október 1-től időarányos összegét Kaposvár Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal 

Közszolgálati Szabályzat 15. pontja alapján bruttó 85.464,-Ft-ban határozza meg, 

továbbá elrendeli Kaposvár Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Közszolgálati 

Szabályzatának a cafetéria-juttatás igénybevételére, elszámolására és visszatérítésére 

vonatkozó rendelkezéseinek alkalmazását a polgármester tekintetében is. 

 

Felelős:  dr. Csillag Gábor jegyző 

Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 

Határidő:  azonnal 

 

 

-----6 Szóbeli előterjesztés: Alpolgármester(ek) és a választáson közreműködő 

Szavazatszámláló Bizottság tagjainak megválasztása ----- 

 

 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 

 

Szita Károly polgármester elmondta, hogy a törvény előírja, hogy kötelezően egy 

alpolgármestert választani kell, de több alpolgármester választására is lehetőség van. Az előző 

ciklusban három alpolgármestere volt a városnak kettő főállású és egy társadalmi megbízatású. 

Az idő azt igazolta, hogy szükség van három főállású alpolgármesterre, így most három főállású 

alpolgármestert javasolt. Dér Tamásnak megköszönte alpolgármesteri munkáját, aki ezután 

polgármesteri megbízottként folytatja munkáját.  

A három alpolgármesteri javaslat a következő volt:  

- Borhi Zsombor, aki eddig is alpolgármester volt, akire az általános helyettesítést bízza, 

valamint a gazdaság és a vagyongazdálkodás irányítója lenne. Majdnem két oldal lesz 

a pontos feladatainak meghatározása.  

- dr. Pintér Rómeó a másik jelölt, alpolgármesterként, képviselőként és emberként is 

ismerhetik a munkáját is. Munkája gyakorlatilag változatlan lesz, a kultúra és a 

zöldfenntarthatóság marketing részével egészülnének ki a feladatai az előzőekhez 

képest.  

- A harmadik alpolgármesteri javaslata Kárpáti Tímea lenne, aki nem utasította vissza 

felkérését. Minden egyéb feladat, amit az előző két alpolgármester jelölt nem kap meg, 

az az ő feladata lesz. Gyakorlatilag Dér Tamás feladatait veszi át.  

 

Az SZMSZ 28. § /2/ bekezdése alapján az alpolgármester választás lebonyolítására a Közgyűlés 

tagjai közül 3 tagú Szavazatszámláló Bizottságot választ.  

A Bizottság tagjainak az alábbi személyeket javasolta: 

1. dr. Szép Tamás képviselő úr 

2. Pintér Attila képviselő úr 

3. Vörös Péter képviselő úr 
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Kérdése volt, Borhi Zsombor képviselőhöz elfogadja-e az alpolgármesteri jelölést?  

 

Borhi Zsombor képviselő igen, a jelölést elfogadta. 

 

Kérdése volt, dr. Pintér Rómeó képviselőhöz elfogadja-e a jelölést?  

 

dr. Pintér Rómeó képviselő igen, a jelölést elfogadta. 

 

Kérdése volt, Kárpáti Tímea képviselőhöz elfogadja-e a jelölést?  

 

Kárpáti Tímea képviselő igen, a jelölést elfogadta. 

 

Elmondta, hogy a jelöltek nyilatkoztak, hogy a napirend zárt ülésen való tárgyalását nem kérik.  

 

 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 

 

 

-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 

 

 

Szavazás eredménye 

 

#: 6348   Száma: 24.10.10/6/0/A/KT 

Ideje: 2024 október 10 11:53  

Típusa: Nyílt 

Határozat; Elfogadva 

Minősített szavazás 

 

Tárgya: a testület a szavazatszámláló bizottság tagjairól az alábbiak szerint szavazott:  

 

 

Eredménye Voks: Szav%  Össz%  

Igen 18 100.00 100.00 

Nem 0 0.00 0.00 

Tartózkodik 0 0.00 0.00 

Szavazott 18 100.00 100.00 

Nem szavazott 0   0.00 

Távol 0   0.00 

Összesen 18   100.00 

Megjegyzés: 

 

125/2024. (X. 10.) önkormányzati határozat: 

 

Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlése az alpolgármester-választással 

kapcsolatban megalakított Szavazatszámláló Bizottság tagjának dr. Szép Tamás, Pintér Attila 

és Vörös Péter képviselőket választotta meg. 
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dr. Csillag Gábor jegyző elmondta, hogy az Mötv. rendelkezései szerint a Közgyűlés a 

polgármester javaslatára, titkos szavazással, minősített többséggel a polgármester 

helyettesítésére, munkájának segítésére egy vagy több alpolgármestert választhat. A képviselő-

testület legalább egy alpolgármestert saját tagjai közül választ meg.  

A polgármester javaslatának elhangzása után a kollégák elkészítik a szavazólapokat. A 

megválasztott szavazatszámláló bizottság tagjai ellenőrzik, hogy az urna üres-e, majd ellenőrző 

lapot helyeznek el az urnában és lezárják azt. A képviselők a folyosón felállított 

szavazófülkében titkosan szavazhatnak. A szavazólapon a körben elhelyezett két egymást 

metsző vonallal szavazhatnak érvényesen. A képviselők a borítékba tett szavazólapokat a 

díszteremben elhelyezett urnába dobják. Miután valamennyi képviselő szavazott, a 

szavazatszámláló bizottság felbontja az urnát, összeszámlálja az alpolgármester jelöltekre 

leadott szavazatokat, majd ezek után kihirdeti az alpolgármester választás eredményét. 

 

Szita Károly polgármester a szavazás idejére szünetet rendelt el. 

 

Szünet  

 

Szita Károly polgármester felkérte dr. Szép Tamást, hogy az alpolgármesteri szavazás 

eredményét ismertesse. 

 

dr. Szép Tamás SZSZB elnöke a Szavazatszámláló Bizottság a munkáját elvégezte. Felolvasta 

a jegyzőkönyvet, mely készült 2024. október 10. napján a Kaposvári Polgármesteri Hivatalban 

a foglalkoztatási jogviszonyban álló alpolgármesterei megválasztásában közreműködő 

szavazatszámláló bizottság tevékenységéről. A Szavazatszámláló Bizottság egyhangúan 

megállapította, hogy az urna a felbontást megelőzően sértetlen volt és az ellenőrző lapot 

tartalmazta. 

Az alpolgármester választás eredménye. Szavazásra jogosultak száma: 18 fő, szavazólapot 

felvették: 18 fő, az urnában talált szavazólapok száma: 18 db, érvényes szavazatok száma: 44 

db, érvénytelen szavazatok száma: 10 db.  

A szavazás eredménye: Kárpáti Tímea       15 db érvényes szavazatot kapott 

                                       Borhi Zsombor     13 db érvényes szavazatot kapott 

                                       dr. Pintér Rómeó  16 db érvényes szavazatot kapott. 

Gratulált a megválasztásukhoz.  

 

Szita Károly polgármester megköszönte elnök úrnak a tájékoztatást. Gratulált az 

alpolgármestereknek, jó munkát kívánt az öt éves önkormányzati ciklusban!  

 

A Közgyűlés döntését határozatba foglalva megállapította: 

 

126/2024. (X. 10.) önkormányzati határozat: 

 

1. Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlése Borhi Zsombor képviselő urat 

foglakoztatási jogviszonyban álló alpolgármesterré választotta. 

 

2. Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlése Kárpáti Tímea képviselő 

asszonyt foglakoztatási jogviszonyban álló alpolgármesterré választotta. 

 

3. Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlése dr. Pintér Rómeó képviselő 

urat foglakoztatási jogviszonyban álló alpolgármesterré választotta. 
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Szita Károly polgármester felkérte Erdélyi Ákos képviselőt olvassa elő az esküszöveget. 

 

Az alpolgármesterek eskütétele következett. 

 

„Én, (eskütevő neve) becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz és 

annak Alaptörvényéhez hű leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is megtartatom; 

alpolgármesteri tisztésgemből eredő feladataimat Kaposvár fejlődésének előmozdítása 

érdekében lelkiismeretesen teljesítem, tagságomat a magyar nemzet javára gyakorlom. 

Isten engem úgy segéljen!” 

 

Szita Károly polgármester bezárta az ülést.  

 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

 Szita Károly     dr. Csillag Gábor 

            polgármester                                                                              jegyző 

  


